
اوسمار:  

شکست ما مقابل آلومینیوم به خاطر تعویض ها نبود
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تأکید کرد، شکست تیمش مقابل آلومینیوم اراک به خاطر تعویض هایی که در جریان بازی صورت گرفته، نبوده است. اوسمار 
لوس ویرا در نشســت خبری با رســانه ها  اظهار داشت: هر چقدر به پایان فصل نزدیک می شویم، بازی ها سخت تر می شوند و همه تلاش می کنند به هدف شان 
برســند. همیشــه بازی هایی که مقابل سپاهان داشتیم سخت و حساس بوده است و شاید فقط جزئیات کوچک نتیجه بازی را تغییر می دهد، بنابراین امیدوارم 
امروز بازی خوبی داشته باشیم و از این جزئیاتی که گفتم به خوبی استفاده کنیم. وی ادامه داد: امیدوارم حمایت خوبی هم از سمت هواداران وجود داشته باشد. 

درست است ما یک جام از دست دادیم، ولی انرژی هواداران خیلی می تواند به ما کمک کند و امیدوارم فردا مثل همیشه کنارمان باشد...

www.yadegaremrooz.ir

متن کامل  در صفحه 6 روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

کرسی ریاست خانه ملت به اوج رسیده است رایزنی ها درخصوص 

دوراهی دوسر باخت قالیباف

سریالهاییکهسبکزندگیراتهدیدمیکنند

کم فروشی و ابتذال
ثار نمایش خانگی  در آ

باورودهلدینگهایپتروشیمیدرمیادینگازی؛

سرمایه گذاری 
6 میلیارد و 400 میلیون دلار  
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فرهنگ وهنر

ناترازی افزایش حقوق ها
 با هزینه ها و تعرفه ها

 صید میرزا بزرگ تبار/ فعال رسانه ای
چرا همــواره باید حقوق ها باهزینــه های زندگی نا 
ترازباشند؟ آیا درهمه کشورها این ناترازی ها یکسانند؟ 
وضعیت حقوقهادرایران درقیاس بادیگر کشورها چگونه 
است؟ درصد تورم وگرانی درایران نسبت به کشورهای 
دنیا درچه قیاسی اســت؟ علت بی ارزش بودن ریال 
دربرابر ارزهای خارجی درچیســت؟ آیا ظرفیت های 
اقتصادی ایران با ارزش پول ملی هم ترازی دارد؟عوامل متعددی در ناترازی حقوق 
ها با هزینه های زندگی نقش حیاتی دارند که به پاره ای ازآنها اشاره خواهد شد،شاید 
بدترین وزشت ترین پاسخ به این پدیده ناترازی حقوق ها درقیاس با هزینه ها عدم 
توزیع ناعادلانه ثروت دربین طبقات اجتماعی باشد چرا که فرادستان، فرودستان 
را درک نمی کنند،آن هم به لحاظ اینکه تورم،گرانی وتحریم های کمرشکن و بی 
ارزش شدن ریال در برابردلار و سایرارزهای خارجی و بنکداری هم مهمترین علل 

ناترازی حقوق ها با هزینه های عادی و روزمره طبقات اجتماعی باشد...

کره شمالی خبرگزاری 
 جلوتر از مسئولان ایران!
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هیچ مانع قانونی برای اجرای همسان 
سازی حقوق بازنشستگان وجود ندارد
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کارگر«   کارگران به مناسبت »روز جهانی  بررسی چالش های 

 ë yadegar.emroz@gmail.com   ë yadegaremrooz.ir

مدیر عامل انجمن بیماران تالاسمی ایران درباره موضع گیری های 
اخیر سازمان غذا و دارو در جهت رفع کمبودهای دارویی بیماران 
تالاســمی، توضیح داد: ســازمان غذا و دارو حتی زمانی که هیچ 
دارویی نداشــته ایم و عملا در ســال ۱۴۰۰ که با قحطی به تمام 
معنای دارو مواجه بودیم، اذعان داشــت کــه دارو به وفور وجود 
دارد و خواســته بیماران و انجمن تالاسمی ایران بی منطق است.

یونس عرب با اشــاره به کمبودهای دارویی تصریح کرد: در حال 
حاضــر در تهران بیمار نمی تواند داروی خود را تامین کند، حتی 
در مراکــزی که داروها را به صورت قاچاق یا آزاد عرضه می کنند 
نمی توان دارو را پیدا کرد. پس اینکه تنها به صورت شعاری گفته 
شــود که کمبود دارویی وجود ندارد، فقط نمک بر زخم بیماران 
می زند. یونس عرب در ادامه خاطر نشان کرد: سال گذشته حدود 
۴ میلیون و ۹۰۰ هزار آمپول مطابق با آمار ســازمان غذا و دارو 
وارد ســبد دارویی بیماران تالاســمی ایران شد. علی رغم اینکه 
معاونت درمان ۱۰ میلیون آمپول مورد نیاز را برآورد کرده بود. در 
نهایت ســازمان غذا و دارو اعلام کرد که ما عملکرد خوبی در این 
زمینه داشــته ایم. این گونه اظهارات سازمان غذا و دارو در مورد 
بهترین عملکرد خود، بیماران و انجمن تالاســمی را به نداشتن 
سواد عددی محکوم می کند. عرب افزود: آنچه که مشخص است 
این اســت که به اذعان پزشکان درمانگر و وجود فرم های عوارض 
دارویی در بیماران، ۳۵ درصد بیماران تالاســمی قادر به مصرف 
هیچ کدام از داروهای تولید داخل نیستند و به همین دلیل حتما 

باید داروی خارجی در دسترس این بیماران قرار بگیرد. 
مدیر عامل انجمن بیماران تالاســمی ایران ادامه داد: صرف نظر 
از اینکه برنــد دارو، ایرانی یا خارجی باشــد، موضوع اصلی این 
است که موجودی دارو و در دسترس بودن این داروها برای تمام 
بیماران امکان پذیر نیست. گاهی یک قرص تولید داخل حتی در 
شــهر تهران موجود نیست. به گفته عرب، استان هایی که آسیب 
بیشــتری از این بیماری دیده اند، با وجــود اینکه محرومیت و 
بیمار بیشــتری دارند، اما از سوی مسئولان کمتر دیده شده اند. 
در بحث تامین دارو در این اســتان هــا، داروخانه ها چالش های 

بیشتری دارند.
 خیلی وقت ها امکان خرید ندارند، چرا که بدهی های ســنگینی 
بخاطر تعداد بالای بیمار به شرکت های پخش دارند. مدیر عامل 
انجمن بیماران تالاسمی ایران درباره ی اقدامات پیشگیرانه برای 
بیماری تالاســمی گفت: در بحث پیشــگیری و بهداشت، وزارت 
بهداشــت خوب عمل کرده اســت. انجمن تالاســمی ایران نیز 
حمایت خود را در این زمینه نشــان داده است. تولد نوزاد مبتلا 
را کنترل کرده ایم و آمــار بیماری در هنگام تولد به حدود ۱۵۰ 
تا ۲۰۰ در ســال رسیده اســت. در حال حاضر بزرگترین چالش 
را در اســتان سیستان و بلوچســتان داریم که ازدواج های ثبت 
نشــده و فامیلی زیادی در آنجا وجــود دارد. در آنجا ما نیازمند 
توجه ســایر دستگاه ها هســتیم که بتوانیم این مشکل را کنترل 
کنیــم. مدیر عامل انجمن بیماران تالاســمی ایــران در پایان با 
اشــاره به تلاش هایی که در زمینه پیشگیری از بیماری تالاسمی 
شده اســت، اظهار کرد: آمار تولد جدید شــیب کاهشی دارد و 
با درصــد خیلی کمی رو به کاهش مــی رود. اما مرگ و میر در 
بیماران تالاســمی به خاطر وضعیت بسیار ناپایداری که در حوزه 
درمان و تامین دارو داریم جزو بزرگترین چالش های جامعه امروز 

تالاسمی ایران است.

خبرروزسوژه روز

ســخنگوی قوه قضاییه از نقض حکم بابک زنجانی به 20 سال حبس با 
موافقت رئیس قوه قضاییه و رهبر انقلاب خبر داد.

اصغــر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه درخصوص حکــم اعدام بابک 
زنجانی گفت: درخواســت عفو بابک زنجانی از سوی دادگستری استان 
تهــران مطرح و با تایید رییس قوه قضاییه و موافقت رهبر انقلاب حکم 
اعدام وی نقض و تبدیل به ۲۰ ســال حبس شــد. رسول کوهیایه زاده، 
وکیل مدافع بابک زنجانی، خبر داد: با عنایت به اینکه بیش از ۱۰ سال 
از مــدت گذراندن مدت حبس بابک زنجانــی می گذرد، مطابق قوانین 
و مقــررات، موکل امکان بهره مندی از آزادی مشــروط را دارا اســت و 
دوران تحمل زندان به پایان رسیده است. حجت الاسلام محسنی اژه ای، 
رییس قوه قضاییه، در نشست شورای عالی قوه قضاییه، 30 بهمن ماه، از 
شناســایی و انتقال اموال بابک زنجانی به کشور خبر داد و اظهار کرد: 
بنا بر کارشناســی های اولیه صورت گرفته، این اموال، کفافِ بدهی ها و 
خســارت های او، خواهد بود. یک روز پس از اعلام این خبر، محمدرضا 
فرزین، رئیس کل بانک مرکزی، نیز اموال بازگردانده شده بابک زنجانی 
را، دارایی هــای ارزی خواند و اعلام کرد کــه این اموال، کامل به خزانه 

بانک مرکزی منتقل شد.
ë اتهامات بابک زنجانی

نام بابــک زنجانی، میلیاردری که مدیرعامل گروه ســورینت و صاحب 
بزرگترین شــرکت خوشــه ای ایرانی بود، اولین بار در دوران ریاســت 
جمهوری محمود احمدی نژاد، در جریان فعالیت های کلان مالی مرتبط 
با دور زدن تحریم های بین المللی و فساد اقتصادی بر سر زبان ها افتاد.

در پی شــکایت شــرکت ملی نفت در ۹ دی ۱۳۹۲ از بابک زنجانی، او 
بازداشت شد. 

طبق کیفرخواســت صادره از سوی دادســرای عمومی و انقلاب تهران، 
اتهامات بابک زنجانی عبارت بود از افســاد فی الارض از طریق اخلال در 
نظام اقتصادی کشــور، کلاهبرداری از شــرکت ملی نفت، بانک مسکن 
و تامیــن اجتماعی، پولشــویی، جعل 24 فقره اســناد بانکی و صورت 
حســاب های بانکی، جعــل حواله های ارزی، جعل دســتور انتقال بین 

بانک ها.
پس از برگزاری ۲۶ جلســه رسیدگی به پرونده متهمان نفتی در شعبه 
۱۵ دادگاه انقلاب به ریاســت قاضی صلواتی، حجت الاســلام محسنی 
اژه ای در ۱۶ اســفند سال ۹۴ اعلام کرد که  دادگاه بدوی بابک زنجانی 
و دو متهم دیگر این پرونده را مفسدفی الارض تشخیص داده و به اعدام 
محکوم کرد و علاوه بر اعدام، متهمان را به رد مال شــاکی و شــرکت 
ملی نفت ایران و جزای نقدی یک چهارم پولشویی محکوم کرده است.
حجت الاسلام محسنی اژه ای، سخنگوی وقت قوه قضائیه، در ۱۶ اسفند 
۹۴ در نشســت خبری از محکومیت او و دو نفر دیگر به اعدام به اضافه 
رد مال به شــرکت ملی نفت ایران خبر داد. اتهام او نیز انتقال پول های 

شرکت ملی نفت ایران به تجارت کلان و پولشویی کردن بود. 
دیــوان عالی نیــز در آذر ۱۳۹۵ در واکنش به اعتراض زنجانی به حکم 
اعدامــش، رای صــادره دادگاه را تایید کرد؛ با ایــن قید که اگر تمامی 
اموال را مسترد کند، می تواند از ارفاق ماده ۱۱۴ قانون مجازات اسلامی 

بهرمند شود.
 عصر ایران در گزارشی نوشت: »حکم اعدام زنجانی در ۱۳ آذر سال بعد 
)۱۳۹۵( تائید شد، ولی اعدام او ۲.۷ میلیارد دلار پول را زنده نمی کرد. 

بنابراین؛ ترجیح دادند اعدام نشود تا پول ها را برگرداند.«

بابک زنجانی؛ از محکوم شدن به اعدام تا حکم 20 سال زندان
ماجرای یک پرونده 10 ساله

مدیر عامل انجمن بیماران تالاسمی ایران:
بیمار تالاسمی در تهیه دارو عاجز است

ë ë 1 may 2024چهارشنبه 12 اردیبهشت ماه ë   1403 22 شوال ë 1445 سال نهم ë شماره ë  1529 قیمت 4000 تومان

اداره کل راه آهن شمال1 درنظردارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی)فشرده( بکارگیری خودرو 
سواری)پژو405،پژوپارس یاسمندورنوتندر L90E2 دوگانه سوزمدل 97 به بالا(به شماره 35/1402/7 را 
ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به نشانی WWW.SETADIRAN.IR به شرح 

ذیل برگزارنماید
 مناقصه گران موظفند برای شرکت درمناقصه نسبت به ثبت نام درسامانه مذکورودریافت گواهی امضای 
الکترونیکی اقدام نمایند.لازم بذکراست کلیه مراحل برگزاری مناقصه ازفراخوان ارزیابی کیفی تا انتخاب برنده 

ازطریق سایت مذکور انجام می گردد.
  شرح مختصر موضوع مناقصه : به کارگیری خودرو سواری )پژو405،پژوپارس یا سمند و رنو تندر 

L90E2 دوگانه سوزمدل 97 به بالا(
 مدت و محل انجام : مدت انجام قرارداد 12 ماه بوده و محل سرویس دهی درمحدوده جغرافیایی اداره 

کل راه آهن شمال 1 مي باشد.
 مبلغ برآورداولیه : 21.996.000.000 ریال

 مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار : به مبلغ 1.099.800.000 ریال 
 این مناقصه به صورت فشرده ، عمومی ویک مرحله اي برگزارمی گردد

 دارا بودن گواهینامه صلاحیت انجام كار از اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با کد حمل ونقل یا مجوز از 

اتحادیه صنف موسسات خودروی سواری کرایه یا اتحادیه صنف حمل ونقل باشد.و همچنین گواهینامه تایید 
صلاحیت ایمنی پیمانکاران صادره از اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی در زمان ارزیابی کیفی الزامی است

 درصورت ارائه ضمانت نامه بانکی بابت تضمین شرکت درفرایند ارجاع کار ، میبایست ضمانت نامه بانکی 
صادره یکی ازبانک های مجاز حداقل سه ماه ازتاریخ قرائت پیشنهادها اعتبار داشته وبرای سه ماه دیگر نیز 

قابل تمدید باشد.
 قیمت های متناسب باکالای ساخت داخل با لحاظ کیفیت ارائه گردد. خریدکالاهای خارجی که مشابه 

تولید داخلی دارد، توسط پیمانکار ممنوع میباشد.
 درسایت iets.mporg.ir )پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور( تنها رویت اسناد امکان پذیرمیباشد.

 پس ازبرگزاری فرایند ارزیابی کیفی ازمناقصه گرانی که حداقل امتیاز راکسب نموده و واجد شرایط شناخته 
شوند جهت حضوردرجلسه بازگشایی مناقصه دعوت به عمل خواهد .

 مهلت دریافت اسناد ارزیابی کیفی ومناقصه ) همزمان( :
 ساعت 14 روز سه شنبه تاریخ 18/ 02 /1403 

 مهلت بارگذاری اسناد ارزیابی کیفی ومناقصه )همزمان( :
 ساعت 14 روز سه شنبه تاریخ 1403/03/01 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/11  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/12

تجدیـدآگهــی
دعوت به مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده(یک مرحله ای مناقصه شماره 35/1402/7

 اداره کل راه آهن شمال 1

شناسه آگهی : 1708395

نوبت دوم
اداره کل راه آهن شمال1

شهرداری فلاورجان در نظر دارد براساس مصوبه شماره 1604/6 مورخ 1402/11/12 شورای اسلامی شهر فلاورجان سه دستگاه خودرو با مشخصات ذیل را 
براساس قیمت کارشناسی و  از طریق برگزاری آگهی مزایده در سامانه ستاد دولت به متقاضیان واجد شرایط به فروش برساند.

1- قیمت پایه فروش خودروها بر اساس قیمت پایه کارشناسی به شرح جدول ذیل می باشد.

نوع رنگمدلنوعردیف
شماره شماره شاسیشماره موتورسوخت

انتظامی
قیمت پایه فروش 

)ریال(
مبلغ سپرده شرکت در 

مزایده )ریال(

سفید شیری 1388وانت پیکان1
6531/300/000/00065/000/000ه11488052809NAAA46AA3AG08215467دوگانه سوزروغنی

7761/100/000/00055/000/000ه114850099491410900825بنزینسفید روغنی1385وانت پیکان2

وانت مزدا 3
یشمی 1383دوکابین

3552/000/000/000100/000/000ه46738583NDPE0065011دوگانه سوزمتالیک

 شناسه آگهی : 1708128آگهی مـزایده )نوبت اول(

2- شرکت کنندگان باید آخرین قیمت پیشنهادی خود را حداکثر تا پایان 
وقت اداری روز دوشنبه مورخ 1403/03/07 در سامانه ستاد بارگذاری نمایند.

3-کمیسیون در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.

 www.falavarjan.ir 4- جهت كسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتي
مراجعه فرمائید.

محمدعلی عزیزی - شهردار فلاورجان

ë محمد هادی مرادی

رنج  معیشت،  امان کارگران  را  برید رنج  معیشت،  امان کارگران  را  برید 
صفحه 3
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ë
چهارشنبه 12 اردیبهشت ماه 1403 
شماره 1529

سیاسی

ریاســت یکی از قوای ســه گانه برای 
قالیباف که بارها از مسیر تصدی کرسی 
قوه مجریه دســت خالی بازگشته به نظر 
امر مغتنمی به حساب می آید و البته در 
برای چانه زنی   اهرمی  به  مقابل می تواند 
با دولتی های مخالف ریاستش تبدیل  او 
شود؛ چانه زنی و انتخاب از میان دو گزینه 
»قالیباف رییس مجلس« یا »قالیباف یک 
نماینده عادی که ممکن است کاندیدای 
سخت  انتخابی  شود«  جمهوری  ریاست 
و پرهزینه برای هر دو سوی میز مذاکره 

خواهد بود.

این روزها رایزنی درخصوص کرســی ریاست 
خانــه ملت در نقطــه اوج قــرار دارد، عده ای 
معتقدند عمر سیاســی رئیــس فعلی مجلس 
شــورای اســلامی که در انتخابات پایین تر از 
رقبای دیگرش ایستاد تمام شده و در مجلس 
بعــدی بایــد مانند یــک نماینده عــادی در 
راهروهای مجلس رفت وآمد کند، اما در مقابل 
کم نیســتند طرفداران و هــواداران فرمانده 
نظامی سابق و سیاستمدار کنونی که معتقدند 
او باید بماند؛ حتی در این رابطه اگرچه پچ پچ 
وار و در گوشی اما صحبت از توصیه و حمایت 
های خارج از مجلــس می کنند موضوعی که 
البته به مذاق مخالفان قالیباف خوش نمی آید 
و برای کنار زدن  او اسب خود را زین کرده اند.

ë  قالیباف رییس مجلس یا یک نماینده عادی
با پتانسیل نامزد انتخابات ریاست جمهوری

در سوی دیگر اما ناظران و منتقدان کنش گری 
سیاســی قالیباف معتقدند او حتی به قیمت 
انجام معامله های ســنگین با جبهه پایداری و 
سایر گروه های اصولگرا و رادیکال مخالف خود 
و پرداخت هزینه های گزاف برای حفظ کرسی 
ریاست یکی از قوای سه گانه تلاش خواهد کرد، 
ریاســت یکی از قوای سه گانه برای او که بارها 
از مسیر تصدی کرسی قوه مجریه دست خالی 
بازگشته به نظر امر مغتنمی به حساب می آید و 
البته در مقابل می تواند به اهرمی برای چانه زنی  
او با دولتی های مخالف ریاستش تبدیل شود؛ 
چانه زنی و انتخاب از میان دو گزینه »قالیباف 
رییس مجلس« یا »قالیباف یک نماینده عادی 
که ممکن اســت کاندیدای ریاست جمهوری 
شود« انتخابی ســخت و پرهزینه برای هر دو 
ســوی میز مذاکره خواهد بود. دولتی ها خوب 
می دانند که در میان افــکار عمومی، قالیباف 

اگرچه حتی نقــش فعالی نداشــته اما نام او 
پای تمــام نمرات منفی مجلس دوازدهم درج 
شــده و اگرچه او و یارانش در اکثریت مجلس 
نیســتند اما کارنامه مجلــس دوازدهم با نام 
محمدباقــر قالیباف گره خواهــد خورد اما در 
مقابل او اگر وارد رقابت ریاست جمهوری شود 
به عنوان فرمانده سابق هوافضای سپاه، نیروی 
انتظامی کشور و البته شهردار تهران در مقابل 
کاندیدایــی مانند ابراهیم رییســی حرف های 
زیادی برای گفتن خواهد داشــت و به رقیبی 
جدی برای او بدل می شــود؛ در نتیجه شاید 
قالیباف بتواند بر ســر حضور یا عدم حضور در 
انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری 
با مخالفان خود در میــان منتخبان تازه وارد 
مجلــس و نزدیکان دولت معاملــه کند. البته 
قالیباف همزمان تلاش می کند گوشه چشمی 
به اجلاســیه های دوم به بعد مجلس داشــته 
باشــد تا با مبادا با توافقی سســت به ریاستی 
یکســاله دست یابد و بعد از عدم کاندیداتوری 
در انتخابات ریاســت جمهوری، در اجلاسیه 
دوم مجلــس دوزادهم پایــان کار او به عنوان 

رییس مجلس رقم بخورد.
ë  معامله بر سر طرح صیانت؛ چوب حراج بر

آخرین اندوخته های سردار
معامله دیگری که می توان در مقابل ریاســت 
قالیبــاف متصور شــد موضوع طــرح صیانت 
اســت، طرحی که تندروهای مجلس فعلی و 
رادیکال های خارج از مجلس برای آن اهمیت 
ویژه و فراوانی قائل هستند و تلاش قابل توجهی 
برای پیش برد و تصویب آن به کار بســتند اما 
با توجه به مخالفت های اجتماعی و مردمی و 

انتقادات و تلاش های برخی نمایندگان موفق 
به تصویب آن نشــدند و یاران مجازی شان در 
خارج از مجلس در این رابطه همواره انگشــت 
اتهام را به سمت محمدباقر قالیباف گرفته اند، 
حال به نظر می رسد برخی رایزنی ها حکایت از 
آن دارد که ممکن اســت قالیباف مجبور شود 
طرح صیانت را مجدداً در صحن مطرح کند تا 
با ائتلاف نزدیکان او و حامیان رادیکال صیانت 
و به منظور پرهیز از پرداخت هزینه اجتماعی 
توســط نمایندگان دوره آینده تصویب آن در 
همین دوره از مجلــس رقم بخورد، معامله ای 
که عیناً مانند نمونه قبلی ذکر شــده شــاید 
ریاستی کوتاه مدت را برای قالیباف به ارمغان 
بیاورد اما چوب حراجی خواهد بود بر آخرین 

اندوخته های اجتماعی شهردار پیشین تهران.
ë نامزدهای احتمالی ریاست مجلس دوازدهم

قالیباف البته برای تصدی کرســی ریاســت 
مجلس رقبایی دارد و در حال حاضر اســامی 
متعددی برای ریاست مجلس شنیده می شوند، 
در کنــار او و از میــان نماینــدگان کنونــی 
مجتبــی ذوالنــوری نایب رییــس دوم فعلی 
مجلس در حال رایزنی برای ایجاد شــانس و 
رقابت بر سر کرســی ریاست است و از سوی 
دیگر اســامی نمایندگانی مانند علی نیکزاد، 
مرتضی آقاتهرانی، حمیدرضــا حاجی بابایی، 
سید شمس الدین حسینی شــنیده می شود. 
از میــان نماینــدگان جدیدالورود  همچنین 
اســم منوچهر متکی و حمید رسایی بیش از 
ســایر دیگران مطرح شــده که این آخری به 
نوعی پرچمدار انتقاد و مخالفت با قالیباف در 

سال های اخیر بوده است. 

ë  واگذاری ازای  در  پایــداری  بــا  ائتلاف 
کرسی های هیات رئیسه

در مقابل اما به نظر می رســد جبهه پایداری به 
عنوان جدی ترین گروه منتقد که در انتخابات 
مجلس با شانا تشکل نزدیک به قالیباف ائتلاف 
کرد، برنامه دیگری در ســر می پروراند. هفته 
گذشــته مهدی باقری نماینــده مردم زنجان 
و بازرس شــورای مرکزی جبهــه پایداری در 
گفت وگو با ایلنا درخصــوص انتخابات هیات 
رییسه مجلس آتی در ســخنانی که می توان 
برداشــت  های متفاتی از آن داشت گفت: »به 
نظر من رییس مجلس قــوی بوده اما اعضای 
هیات رییســه با قدرت برخــورد نکردند که 
رییس متهم به این شــده کــه مثلا تک روی 

می کرده.
 بــه عقیده بنده اگر بــه آن میزانی که رییس 
وقت می گذاشت، ســایر عزیزان هم وقت می 
گذاشــتند با جدیت و بدون تعارفات سیاسی 
برخــورد می کردند همــان جدیتی که رییس 
مجلس داشــت اگر سایر اعضای هیات رییسه 
هم داشــتند، کارها بهتر پیــش می رفت. به 
نظرم پیش از آنکه ایــراد را به رییس مجلس 
بگیریم باید به اعضای هیات رییســه بگیریم؛ 
نه به معنــای اینکه کار نکردند، بلکه با تعارف 

کار کردند.
 خیلی از موضوعاتی بود که باید در دستورکار 
قــرار می گرفت که هیات رییســه آن ها را در 
برنامه دستور قرار نداد.« در واقع از این سخنان 
اینطور به نظر می رســد کــه احتمال دیگری 
که بــرای انتخابات هیات رییســه آتی وجود 
دارد این اســت که جبهه پایداری در ائتلاف 
با قالیباف به ازای واگذاری کرســی ریاست به 
وی بیشــترین سهم را از هیات رییسه مجلس 
کسب کند تا به قول این نماینده عضو پایداری 
هیات رییســه با کار بدون تعارف و با جدیت 
روند کار هیات رییســه مجلــس را آنگونه که 
مطلــوب این گروه سیاســی اســت، هدایت 
کند و قالیباف عملًا به ریاســتی فرمایشــی و 
نمایشی دست پیدا کند و مجری نظرات هیات 
رییســه یکپارچه پایداریچی خود خواهد شد. 
با این حال رایزنی ها درخصوص شــکل گیری 
فراکسیون های مجلس آتی و انتخابات هیات 
رییســه و تبادل امتیازات همچنان در جریان 
است و باید منتظر ماند تا مشخص شود کدام 
فرد یا گروه موفق خواهد در این رقابت ســهم 

بیشتری کسب کند.

اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری درباره 
پرونده های قضایی در در دست بررسی توضیحاتی ارائه داد. 

در این نشست، سخنگوی قوه قضائیه درباره دو پرونده چای دبش 
و باغ ازگل توضیح داد: »در مورد حاج آقا صدیقی پس از گزارشی 
که ارائه دادند پرونده قضایی تشکیل شد و افرادی در ارتباط با این 
پرونده احضار شدند. تحقیقات مقدماتی انجام شده و استعلامات 
لازم از مراجع ذی ربط انجام شــده از جمله از ســازمان ثبت در 
خصوص نحوه واگذاری و از شــهرداری استعلام شده و اظهارات 

ســردفتری که این انتقال را انجام داده اخذ شده است.  از کسانی 
که اطراف پرونده بودند تحقیقات مقدماتی شده و پرونده در حال 
تکمیل تحقیقات مقدماتی است و به محض تکمیل شدن اطلاعات 
دقیق ارائه می شود. او همچنین درخصوص آخرین وضعیت پرونده 
چای دبش گفت: »از همان ابتدا پرونده قضایی تشــکیل شــد و 
بازپرس پرونده تحقیقات جامعی کرد و بعضی از افراد بازداشــت 
شدند از جمله صاحب اصلی چای. برخی با قرارهای لازم  آزاد شدند 
و  پرونــده پس از طی مراحل در حال صــدور قرار نهایی بود که 

موضوع جدیدی کشف شد و آن این بود که تعدادی مهر مربوط به 
شرکت های داخلی و خارجی در محلی کشف شده است.«

سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: »از آنجا که موضوع جدید بود لازم 
بود از متهمان تحقیقات شود و مجدد تحقیقات تکمیلی ارائه می 
شود.  در صورت تکمیل تحقیقات اطلاع رسانی لازم می شود و  و 
پس از آن پرونده به دادگاه ارسال می شود. دستگاه قضایی در مورد 
این پرونده تحت هیچ فشاری قرار ندارد و نداشته و رسیدگی به این 

پرونده ها را در دستور کار دارد.«

جزئیات جدید از پرونده باغ ازگل و چای دبش

رایزنی ها درخصوص کرسی ریاست خانه ملت به اوج رسیده است

دوراهی دوسر باخت قالیباف

تعرض، پلمب و مصادره تعدادی از املاک دولتی ایران در آذربایجان؛

اقدامات دومینووار ضدایرانی باکو
بیش از دوســال پیــش، دولــت جمهوری 
آذربایجان اقدامــات قابل تاملی را علیه ایران 
آغاز کــرده کــه به دلیل برخــی ملاحظات 
نادرســت، با ســکوت خبری در ایران همراه 
شــده اند. این اقدامات شامل تعرض، پلمب و 
مصــادره تعدادی از امــلاک دولتی ایران در 
باکو می شــوند. ظاهرا باکو به منظور مصادره 
اراضی ایران دادگاه هایی نمایشی به بهانه های 
واهی برگزار کرده است و قصد دارد با مصادره 
املاک ایــران، آنها را به کمیته دولتی املاک 
زیرنظر وزارت اقتصاد این کشور منتقل کند.

ایران و جمهــوری آذربایجــان روابط کاملا 
پیچیده ای را درطول سال های گذشته تجربه 
کرده اند. با وجود اشــتراکات فراوان تاریخی، 

مذهبــی، فرهنگی، تمدنی و همچنین قرابت 
جغرافیایــی، نگاه باکو همواره بر مدار ضدیت 
و تقابل با ایران تنظیم شــده اســت. چنانکه 
می تــوان این مســاله را چــه در حوزه های 
مرتبط با جعل تاریــخ و هویت و چه در قرار 
دادن جغرافیــا در اختیار رژیم صهیونیســتی 
برای انجــام اقدامــات امنیتی علیــه ایران 
مشــاهده کرد. در این بین از بیش از دوسال 
پیــش، دولت جمهــوری آذربایجان اقدامات 
قابل تاملی را علیه ایران آغاز کرده که به دلیل 
برخی ملاحظات نادرســت، با سکوت خبری 
در ایران همراه شــده اند. این اقدامات شامل 
تعــرض، پلمب و مصادره تعــدادی از املاک 
دولتی ایــران در باکو می شــوند. ظاهرا باکو 

به منظــور مصادره اراضی ایــران دادگاه هایی 
نمایشی به بهانه های واهی برگزار کرده است 
و قصد دارد با مصادره امــلاک ایران، آنها را 
به کمیته دولتی املاک زیرنظر وزارت اقتصاد 
این کشــور منتقل کند. نکتــه قابل ملاحظه 
این اســت که تاکنون هیچ اطلاعاتی از روند 
این دادگاه های نمایشــی منتشر نشده است. 
بااین حــال املاک دولت ایــران به طور کامل 
پلمب شده یا محدودیت هایی برای آنها ایجاد 
شــده اســت، ازجمله این املاک- که شامل 
هشــت ملک  و بالغ بر چند هــزار متر مربع 
می شوند- می توان به ســاختمان نمایندگی 
مقام معظم رهبــری، ســاختمان نمایندگــی 
جامعه المصطفی،  ساختمان های  صداوسیما، 

ملک ســابق بانک ملی، ملک دارای قرارداد 
طولانی مدت کمیته امداد، ساختمان  مدرسه 
و ملــک متعلق بــه رایزنی فرهنگــی ایران 
اشــاره کرد. البته این اقدام باکو مســبوق به 
سابقه است، زیرا در گذشــته باکو بخشی از 
اراضی دولتی ایــران در منطقه احمدلی باکو 
را پس از به ســرقت بردن اســناد آن مصادره 
کرده بود. تعرض باکــو علیه اراضی ایران در 
شرایطی است که در ایام منتهی به تعطیلات 
عید نــوروز با لابی گری هــای صورت گرفته، 
جمهــوری آذربایجــان اقدام بــه خرید یک 
ســاختمان مجلل در منطقه پاسداران تهران  
به مساحت بیش از هزار متر و زیربنای بیش 

از سه هزار متر کرده است.

خبرگزاری کره شمالی
 جلوتر از مسئولان ایران!

رضا غبیشاوی 	
خبرگزاری رسمی دولت کره شمالی روز چهارشنبه 
گذشــته )5 اردیبهشت( خبر داد هیات اقتصادی به 
ریاست یک وزیر این کشور )وزیر تجارت بین المللی( 
پیونگ یانگ را به مقصد تهران ترک کرد. این اتفاق 
نادری بود که در عرصه اطلاع رســانی کره شمالی 
رخ مــی داد. خبرگزاری دولت کره شــمالی ، اولین 
رسانه ای بود که خبر ســفر وزیر  را اعلام کرد. بعد 
از آن هم خبرگزاری رویتــرز آن را در قالب گزارش 
خبری،  منتشر کرد. در گام بعدی هم خبرگزاری ها 
و رســانه های جهان و ایران آن را بازنشر کردند. این 
خبر با ارزشی بود. کره شمالی کشور منزوی است و با 
همسایگان و کشورهای جهان، رفت و آمد سطح بالا 
و گسترده ای ندارد. روابط نزدیک تجاری و اقتصادی 
کره شــمالی به چین و روسیه محدود می شود. در 
جهان هم دوستان کره شمالی علاوه بر روسیه و چین 
محدود می شــود به بلاروس، کوبا و ایران و احتمالا 
چند کشور دیگر. سفر مقامات کره شمالی به ایران 
هم اتفاقی کم رخداد است. بعد از انقلاب 57 تاکنون،  
هیچ کدام از رهبران کره شمالی به ایران سفر نکرده 
اند. تنها یک بار نخست وزیر کره شمالی به ایران آمد 
)سال 91 نشست سران کشورهای عضو عدم تعهد(.  
آخرین باری که یک وزیر کره شــمالی به ایران آمد 
مربوط به 5 ســال یعنی ســال 97 قبل است.  وزیر 
خارجه کره شمالی در سفر به تهران با روحانی رئیس 
جمهوری و ظریف وزیر خارجه وقت دیدار و گفتگو 
داشت. در  سه دهه اخیر هیچ وزیر خارجه ای از ایران، 
به کره شــمالی سفر نکرده است. از روز انتشار اولین 
خبر درباره سفر وزیر کره شمالی به ایران بیش از 5 
روز می گذرد اما هیچ خبرگزاری در ایران هیچ خبری 
دیگری درباره این سفر و این وزیر کره شمالی  منتشر 
نکرده است.  اینکه سرنوشت این هیات و این وزیر کره 
شمالی چه شد؟ به ایران آمد یا نیامد؟ اگر آمد با چه 
کســی در ایران دیدار داشت؟ هدف از سفر چه بود؟ 

درباره چه موضوعاتی با مقامات ایران گفتگو کرد؟ 
اگر نیامد یعنی سفرش لغو شد؟ اگر بله چرا سفر لغو 
شد؟ به ویژه که وزیر تجارت بین الملل کره شمالی 
است. قرار اســت دو کشور تحت تحریم چه چیزی 
باهم مبادله و خرید و فروش کنند؟ ما قرار است چه 
چیزی بخریم و چه چیزی می توانیم بفروشیم؟ کلا 
داستان جذاب و مهمی اســت. هیچ خبرگزاری در 
ایران از هیچ مقام ایرانی درباره سرنوشت این هیات 
سوال نکرد. هیچ خبرگزاری در ایران نتوانست از منابع 
آگاه خود سوال کند و خبری اختصاصی در این باره 
منتشر کند که این هیات کره شمالی چه شد؟ هیچ 
مقام مســوولی هم در ایران، در این مدت، احساس 
مسوولیت نکرد تا به افکار عمومی توضیح دهد آیا این 
وزیر آمده یا نیامده ؟ اگر آمده ... این اســت وضعیت 
اطلاع رســانی در ایران. خبرگزاری کره شــمالی به 
عنوان بسته ترین کشور جهان ، خبر سفر وزیرشان به 
ایران را منتشر می کند اما در ایران خودمان، خبری 
از سرنوشت این سفر و این وزیر نیست. انگار نه انگار. 
خلاصه اینکه هیچ ارزشی برای مخاطب ایرانی قائل 
نشــدند. نکته دیگر اینکه، سکوت در برابر اتفاقات با 
ارزش خبری ،  آن اتفــاق را از بین نمی برد بلکه به 
ابهامات و گمانه زنی های اطراف آن رنگ واقعیت می 
دهد.  سکوت در ایران و کره شمالی بعد از انتشار خبر 
اول ســفر وزیر کره شمالی به تهران، به ایران آسیب 
می زند. بزرگترین آسیب این است که گمانه زنی ها 
و احتمالات رسانه ها را درباره روابط دو کشور تایید 
مــی کند. خبر را اولین بار خبرگزاری کره شــمالی 
اعلام و بعد از آن، رویترز این خبر را در قالب گزارش 
خبری منتشــر کرد. خبر رویترز به صورت گسترده 
در همه رســانه های جهان و ایران بازنشر شد. خبر 
رویتــرز احتمالات و گمانه زنی هایی را درباره روابط 
و همــکای های نظامی مطرح می کند که به لحاظ 
چارچوب افکارعمومی، سکوت دربرابر آنها، یعنی تایید 
غیرمســتقیم و ضمنی.این رفتارها نه تنها به اعتبار 
رسانه ها و مسوولان ایرانی آسیب می زند بلکه ابهام 
ها را تقویت و راه رای برای تولید و تقویت شایعه ها و 

گمانه زنی ها باز می کند.

حادثه جدید در دریای سرخ؛

دریایی که آرام نمی گیرد 
ســازمان دریانوردی بریتانیایی آمبری، روز دوشنبه 
اعلام کرد گزارشــی مبنی بر وقوع حادثه ای در 54 
مایل دریایی شــمال غربی ســواحل مخا در یمن 
دریافت کرده اســت. به نوشته العربیه، این سازمان 
بدون اشاره به جزئیات گفت: »نهادها ذیربط در حال 
بررســی جزئیات این حادثه هستند« و از کشتی ها 
خواست تا با احتیاط حرکت کنند و هرگونه فعالیت 
مشــکوک را گزارش دهند. از ســوی دیگر آمبری 
خبر داد که یک کشــتی با سه موشک در نزدیکی 
ســواحل یمن هدف حمله قرار گرفت. برآوردهای 
آمبری نشان می دهد که هدف قرار دادن این کشتی 
به دلیل روابط تجاری بین اپراتور ثبت شــده آن و 
اسرائیل بوده اســت. به گفته این شرکت »کشتی 
مورد هدف یک کشتی کانتینری حامل پرچم مالت 
است و در حال حرکت از مبدا جیبوتی بود«. پیشتر 
فرماندهی مرکزی آمریکا از رهگیری 5 پهپاد بر فراز 
دریای ســرخ خبر داده بود. سنتکام بامداد دوشنبه 
با انتشار بیانیه ای افزود: »این پهپادها تهدیدی برای 
کشتی های آمریکایی، ائتلاف و کشتی های تجاری در 
منطقه اســت«. انصارالله یمن، پیشتر در روز جمعه 
اعلام کرده بود که یک کشتی نفتی بریتانیایی را در 
دریای سرخ با تعدادی موشــک دریایی هدف قرار 
داده اند. به گفته حوثی ها این کشــتی هدف اصابت 

مستقیم موشک قرار گرفت. 

یادداشت

بین الملل

نمایندگان به جداول بودجه 
دسترسی ندارند!

اتفاق عجیب 
در صحن علنی مجلس 

یکی از نمایندگان مجلس گفت: جداول لایحه 
بودجه ۱۴۰۳ کــه اکنون در صحن علنی در 
حال بررســی است در سیســتم نمایندگان 
نمایش داده نمی شود. صباغیان نماینده بافق، 
مهریز، ابرکــوه، خاتم و بهاباد در صحن علنی 
مجلس شــورای اسلامی که به عنوان مخالف 
جدول ۲۱ لایحه بودجه ۱۴۰۳ مطالب خود را 
مطرح کرد گفت که ما جداول بودجه را که در 
صحن مجلس در حال بررسی است در سیستم 
نداریم.وی اظهار داشــت: ما این موضوع را به 
بخش فنی مجلــس هم گفتیم اما جداول در 
سیستم نمایش داده نمی شود بهتر است که 
ما ابتدا جداول را در سیســتم داشته باشیم تا 
بتوانیم دقیق تر و بهتــر تصمیم بگیریم و به 

عنوان موافق یا مخالف رای بدهیم.

رئیس مجلس:

بازنشستگان مطمئن باشند
 که »همسان سازی حقوق«

 آن ها انجام می شود
رئیــس مجلس شــورای اســلامی گفت: به 
بازنشستگان این اطمینان را می دهم که اراده 
دولت و مجلس شــورای اســلامی بر اجرای 
متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان است. 
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس و در 
پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان مبنی بر علت 
اجرا نشدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
اظهار کرد: در پایان ســال گذشــته احکام و 
تبصره های بودجه ۱۴۰۳ به دولت ابلاغ شــد 
و دولت برای تامین اعتبار از محل یک درصد 
ارزش افــزوده برای متناسب ســازی حقوق 
بازنشســتگان مجوز گرفت. وی افزود: بر این 
اساس، دولت هیچ مشکل قانونی برای تامین 
اعتبار و پرداخت ندارد، اگر فروردین مشکلی 
در این زمینه وجود داشته است، به طور قطع 
در اردیبهشــت باید رفع شود. رئیس مجلس 
شــورای اســلامی گفت: به بازنشستگان این 
اطمینــان را می دهم که اراده دولت و مجلس 
شورای اسلامی بر اجرای متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان است؛ دولت مجوز قانونی دارد و 

تامین اعتبار هم صورت گرفته است.

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس :

بودجه فرهنگی ایران نصف 
شاخص بین المللی است 

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی معتقد است که با تدوین بودجه ۱۴۰۳ 
بر اساس برنامه هفتم، می توان امید داشت که 
افزایش ۲۵ درصدی سهم فرهنگ به ویژه در 
حوزه های دینی عملیاتی شــود. بیژن نوباوه 
وطن -نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس 
شــورای اســلامی- درباره اعتبارات فرهنگی 
گفــت: کشــور از ســال های اول انقلاب در 
بودجه نویسی نگاه بایسته ای به حوزه فرهنگ 
نداشته اســت. مســئله روز از جمله اقتصاد 
بر حوزه فرهنگی ســایه انداخته و باعث شده 
بودجه فرهنگی تقریباً نصف شاخص بین المللی 
باشد. وی ادامه داد: متوسط بودجه فرهنگی در 
دنیا هفت درصد است که این بودجه در کشور 
آمریــکا هفت درصد به صورت آشــکار و ۱۱ 
درصد به صورت پنهان است، اما در کشور ما در 
گذشــته سه درصد و اکنون ۲/۵ درصد است؛ 
این نشان از نقص بسیاری جدی بودجه نویسی 

حوزه فرهنگ در کشور دارد. 

نماینده ویژه رئیس جمهور
 در امور افغانستان : 

داعش خراسان، تهدید مشترک 
برون پایه برای منطقه است

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان 
تاکید کرد: تروریسم و مشخصا داعش خراسان 
یک تهدید مشــترک برون پایــه برای ایران، 

افغانستان و کشورهای منطقه است.
حســن کاظمی قمی نماینده رئیس جمهور 
در امور افغانستان در شــبکه ایکس نوشت: 
تروریسم و مشخصا داعش خراسان یک تهدید 
مشــترک برون پایه برای ایران، افغانســتان 
و کشــورهای منطقه اســت؛ ما افغانستان را 
شریک خود در مبارزه با این تهدید مشترک 
می دانیم و همکاری در این حوزه از اولویت ها 

خواهد بود.

کوتاه ازسیاست

دستگیری دانشجویان معترض حامی فلسطین
 در دانشگاه فلوریدای جنوبی در شهر تامپا ایالت فلوریدا آمریکا/ زوما
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ا قتصادیشماره 1529

افرایــش قیمت کارخانه ای محصولات تولیدی خودروســازان در حالی ادامــه دارد که مدیران صمت همچنان 
ترجیح می دهند، ســکوت کنند.ایران خودرو طی اطلاعیه از افزایش قیمت چهار عضو خانواده هایما خبر داد.
آبی های جاده مخصوص در اطلاعیه خود دلیل این افزایش قیمت را بالا رفتن تعداد گواهی اســقاط های مورد 
استفاده برای شماره گذاری محصولاتی که با برند هایما تولید می کنند، عنوان کردند.آن طور که مدیران ایران 
خودرو گفتند پیش از این می توانســتند با یک گواهی اسقاط چهار دستگاه انواع هایما را پلاک کنند.بر اساس 
این  خبر ، مشــخص نیســت روزه ســکوت مدیران صمت تا چه زمانی ادامه دارد اما شرکت های خودروساز با 
توجه به افزایش هزینه های خود در خطوط تولید و همچنین هزینه مرتبط با شماره گذاری و سایر هزینه های 
تحمیلی چاره ای ندارند تا قیمت کارخانه ای محصولات خود را افزایش دهند.شــفاف نکردن مساله رشد قیمت 
خودرو در مبدا از سوی وزارت صمت سبب می شود تا متقاضیان روبروی خودروسازان قرار گیرند. اتفاقی که در 
ارتباط با افزایش قیمت پژو پارس افتاد و بیش از پیش به اعتبار خودروسازان در مقابل افکار عمومی ضربه زد.

وزارت صمت در مقابل گرانی خودرو روزه سکوت گرفت
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس تاکید کرد : همســان ســازی حقوق معلمان باید از ابتدای فروردین ماه امسال 
اجرایی می شد و دولت موظف است که مابه تفاوت افزایش حقوق در فروردین ماه را در حقوق اردیبهشت ماه برای 
بازنشســتگان اعمال کند.کیومرث ســرمدی واله گفت : بازنشستگان جز اقشار زحمت کشی هستند که با مشکلات 
معیشــتی دســت و پنجه نرم می کنند. در عین حال حداقل دریافتی آن ها پاسخگوی نیاز های زندگی آن ها نیست.
وی افزود: کمیســیون اجتماعی برای حل این مشــکل از سال گذشته موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان را 
در دستور کار قرار داد تا بازنشستگان بتوانند حداقل ۹۰ درصد دریافتی شاغلان را دریافت کنند.سرمدی واله عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس اظهارداشت : این موضوع بعد از تصویب در صحن علنی مجلس، در برنامه هفتم توسعه 
نیز مصوب شــد و لذا درحال حاضر هیچ مانع قانونی برای اجرای این قانون وجود ندارد.عضو کمیســیون اجتماعی 
مجلس  در ادامه  تاکید کرد : همسان سازی حقوق معلمان باید از ابتدای فروردین ماه امسال اجرایی می شد و دولت 
موظف است که مابه تفاوت افزایش حقوق در فروردین ماه را در حقوق اردیبهشت ماه برای بازنشستگان اعمال کند.

هیچ مانع قانونی برای اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان وجود ندارد
اخبار  کوتاه

ایران به عنوان کشــوری که همــواره طی دهه های اخیر 
به ویژه در چند سال گذشــته زیر بار فشار های اقتصاد و 
تورمی بوده، قشر کارگری ضعیفی داشته و نتوانسته نظر 
مثبت آن ها را جلب کند. این ضعف و شکنندگی اقتصادی 
و اجتماعی آن ها، به دلیل تشــدید مشکلات اقتصادی و 
نامدیریتی های گســترده در سطوح مختلف کلان کشور 
اســت. علاوه بر آن نباید فراموش کرد که شــدیدترین 
تحریم های اقتصادی و سیاســی اعمال شده بر ایران طی 
ســال های اخیر، نه تنها فرصتی نبوده بلکه تهدید جدی 
برای اقتصاد و معیشــت مردم بود.توقف خطوط تولید و 
همچنین بسته شــدن راه های تجارت، درآمد های ارزی 
کشــور را کاهش داد و در نهایت تورم، وصله همیشــگی 
سفره مردم شد. حتی آمار های رسمی از وضعیت اقتصاد 
کشــور، از احوالات روشنی حکایت ندارد و بدیهیست که 
در این زمان، کارگران شرایطی به مراتب سخت تر را تجربه 

کنند. 

ë دست تورم بر گلوی معیشت کارگر
علیرضا حیدری، نماینده کارگران در شــورای عالی کار 
همزمان با روز جهانی کارگر ، به مهم ترین مشکلات طبقه 
کارگری جامعه اشــاره کرد و در این بــاره توضیح داد: به 
طور کلی، سه چالش اساســی زندگی کارگران را تهدید 
می کند؛ تاثیر تورم بر معیشت، نبود امنیت شغلی و ناکافی 
بودن حمایت هــای درمانی برای نیــروی کار. در رابطه 
بــا تورم باید گفت بنا به دلایــل مختلفی مانند تحریم و 
چالش های تجاری، درآمد هــای دولت کاهش یافته و در 
نهایت با کمبود بودجه روبه رو شــدیم. آثار واکنش دولت 
به کسری بودجه نیز منجر به گســتردگی تورم شد.وی 
ادامــه داد: تورم به طور طبیعی به نام مالیاتی شــناخته 

می شود که توســط فقرا به اغنیا داده می شود. رشد تورم 
و اســتمرار آن به معنای آن است که به طور همیشگی و 
مستمر، گروهی برای گروهی دیگر کار می کنند. اگر دنبال 
عامل تورم بگردیم، به دولت خواهیم رسید؛ یکی از نتایج 
تلاش های دولت برای به پایداری رســیدن شرایط مالی، 
همین تورم است. در چنین شــرایطی، نیروی کار بیش 
از حد معمول کار خواهد کرد، اما ســال به سال درآمد و 
توان آن برای تامین نیاز های معیشــتی خود کم و کمتر 
می شــود. این اتفاق، چند سالیست که به طور جدی در 
ایران رایج شــده است. به بیانی دیگر رفاه با میزان تلاش 
رابطه معکوس پیدا کرده اســت. نه تنهــا کارگران بلکه 
کارمندان و جامعه مستمری بگیر دولتی و تامین اجتماعی 

و همچنین بخش هــای حمایتی مانند کمیتــه امداد و 
بهزیستی از این شرایط متضرر هستند.حیدری ادامه داد: 
همانطور که پیش تر گفته شد، مهم ترین مشکل کارگران، 
بدتر شدن وضعیت معیشتی و اقتصاد جامعه است. میزان 
درآمد فعلی کارگران، پاســخگوی نیاز ها و حداقل هزینه 
آن ها نیست و بخش متوسط بیش از پیش در حال کشیده 
شدن به زیر خط فقر هستند.حال به این مشکل، مالیات را 
هم باید از امسال اضافه کنیم. دولت در سال جدید قصد 
دارد تا با ابزار مالیات و افزایش آن به ویژه برای کارگران و 
سایرین، کسری های خود را تامین کند. این هزینه، باری 
ســنگین تر بر دوش کارگران خواهد بود. از ســویی دیگر 
تعیین نامناسب حداقل دستمزد، به این ناتوانی کارگران 

برای گذران زندگی افزوده است. میزان افزایش پایه حقوق 
در سال گذشته، ۲۰ درصد کمتر و امسال ۸ درصد کمتر 
از میزان تورم جاری در بازار های اقتصادی بود. در چنین 
شــرایطی بدیهیســت که کارگران توانی برای مقابله با 
تورم نداشته باشند.نماینده کارگران در شورای عالی کار 
خاطرنشــان کرد: مشکلات حوزه درمان و بهداشت را نیز 
نباید نادیده گرفت؛ طرح تحول سلامت که اوایل دهه ۹۰ 
اجرایی شد، طرحی موثر و سالم بود و منافع زیادی داشت. 
اما طی سال های اخیر به دلیل کسری بودجه، تورم و سایر 
مسائل اقتصادی، سازمان های بیمه گر و دولت توان خود را 
در پوشش هزینه های درمانی از دست داده اند. این باعث 
شــده تا علاوه بر هزینه های بالای معیشــتی، ناتوانی در 
تامین درمان و بهداشت کارگران تبدیل به معضلی جدی 
شود. براساس آخرین اخبار، طبق لایحه پیشنهادی وزارت 
کار برای اصلاح ماده ۷ قانون کار، قرارداد های موقت بعد 
از ۵ سال کار مســتمر باید به قرارداد دائم تبدیل شوند. 
هنوز خبری از اجرای آن در دســت نیست و پیامدی در 
بحث امنیت شغلی به همراه نداشته است، اما می توان به 
آن امیدوار بود. تعیین نامناسب حداقل دستمزد، افزایش 
موانع و مشکلات مختلف در عرصه های کاری و تولیدی، 
نبود شغل و از سویی دیگر تربیت نشدن نیروی کار مناسب 
برای جایگاه های کلیدی، تورم فزاینده و در نهایت تیره تر 
شــدن آینده اقتصادی، همگی وصله این روز های زندگی 
کارگریســت. زحمت رنجی که کارگر متحمل می شود را 
قشر دارا می برد. غنی، فقیر را ساکت می کند و این چرخه 
برده داری مدرن با چهره ای زشــت، اما مستحکم، به کار 
خــود ادامه می دهد. آنکه تا چه زمــان این روال در ایران 
ادامــه دار خواهد بود را نمی دانم، اما امان از روزی که رنج، 

امان کارگر را ببرد.

بررسی چالش های کارگران به مناسبت  »روز جهانی کارگر«

رنج معیشت، امان کارگران را برید 

خرید بسته های اینترنت در سال های اخیر به  واسطه 
افزایش اســتفاده از فضای مجازی، همواره در ســبد 
خریــد افراد قــرار دارد و متقاضیــان اینترنت تلفن 
همــراه، باتوجه به نیاز خود هزینه هــای متفاوتی را 
برای دسترســی به آن پرداخت می کنند. اوایل دی 
ســال ۱۴۰۲ اپراتورهــای تلفن همــراه تعرفه های 
اینترنــت را بیــش از ۳۴ درصد افزایــش دادند که 
این موضوع واکنش های زیادی به همراه داشــت اما 
بلافاصله پس از این اقدام، کاربران از حذف بسته های 
بلندمدت با حجم بالا از ســوی اپراتورها خبر دادند.

همان موقع عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات با اشــاره به افزایش قیمــت ۳۴ درصدی 
اینترنت اعلام کرد که تاکنون هیچ بســته اینترنتی 
از ســوی اپراتور ها برای کاربران حذف نشــده است. 
همچنیــن وزیــر ارتباطات گفته بود در بســته های 
اپراتور ها مــواردی بود که بیش از ۳۴ درصد افزایش 
قیمت اینترنت داشتند که ســازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطــات رادیویــی به اپراتور ها دســتور داد این 

موارد را حذف کنند و بر اســاس قیمت جدید قانونی 
تعرفه گذاری شود.البته دستور وزیر ارتباطات در این 
مورد عملی شد و بســته های بلند مدتی که بیش از 
۳۴ درصد افزایش قیمت داشــتند حذف شدند، اما 
اقدامی جهت ارائه دوباره این بسته ها براساس قیمت 
جدید قانونی انجام نشــد و مــردم متضرر اصلی این 
اقدام اپراتور هــا بودند.این روز ها اگر به عنوان یکی از 
مشــتریان تعرفه های اینترنت قصد خرید بسته ای از 
اپراتور ها را دارید با نگاهی به لیســت های ارائه شده 
متعجب  مطمئنا  بلندمــدت  بســته های  به خصوص 
می شــوید چرا که دیگر بسته های بلندمدت با حجم 
بالا در لیست اپراتور ها دیده نمی شود. یکی از مواردی 
که قبلا در هنگام خرید بســته های اینترنت به چشم 
می خورد بسته های بالای ۱۰ گیگ در سرویس های 
یک ماهه بود که دیگر در ســبد فروش اپراتور ها دیده 
نمی شود، اما با جست وجوی بیشتر می توان بسته های 
یک ماهــه با حجم بالای ۱۰ گیگ را در بســته های 
محدود ۶ صبح تا ۱۲ ظهر پیدا کرد که به دلیل زمان 

آن، کارایی لازم را برای مصرف کننده ندارد.همچنین 
بســته های ۲ ماهه و ۴ ماهه در سبد خرید اپراتور ها 
دیده می شــود که حجم آن هــا بین ۱۰ تا ۱۵ گیگ 
بوده که ممکن اســت فقط نیاز برخی از مشــترکان 
را تامیــن کند و افراد در مدت کوتاهی حجم بســته 
خود را تمــام کنند.پرداخت مالیات ارزش افزوده نیز 
در هنگام خرید بسته های اینترنت کابران را متحمل 
پرداخت هزینه های بیشتری می کند؛ چرا که مالیات 
خرید بســته چند ماهه را پرداخــت می کنند، اما در 
زمان کوتاه تری حجم بســته آن ها تمام شده و باید 
مجــددا اقدام به خرید بســته کنند.بــه هر حال در 
این میان متضرر اصلی مصرف کننده اســت که باید 
بابت ســلیقه ای عمل کردن اپراتورها هزینه بیشتری 
صــرف خرید اینترنت کند و بــه اجبار به جای خرید 
بسته های بلندمدت به خرید بسته های کوتاه مدت با 
هزینه های بیشتر روی آورد.در آشفته بازار بسته های 
اینترنت فراهم شدن امکان خرید حجم اضافه یکی از 
راهکار هایی اســت که افراد بتوانند با هزینه کمتری 

بسته های بلندمدت خود را بدون نگرانی از تمام شدن 
حجم اســتفاده کنند، اما نبود این امکان از ســوی 
اپراتور هــا نشــان می دهد که حقــوق مصرف کننده 

اهمیت چندانی برای اپراتور ها ندارد.

حقوق مصرف  کننده اهمیت چندانی برای اپراتور ها ندارد

تحمیل هزینه مازاد به کاربران اینترنت

گزارش

ناترازی افزایش حقوق ها با هزینه ها و تعرفه ها
     صید میرزا بزرگ تبار/ فعال رسانه ای

بالانس نبودن حقوق ها دربرابرهزینه ها 
به لحاظ بی ارزش بــودن ریال از دیگ 
رمواردی است که بین حقوق ها وهزینه 
ه افاصله عرضی ازکف تا ســقف  ایجاد 
نموده اســت،حجم نقدینگی در چرخه 
تا  ازبنکــداری  بازار،پولشــویی  معیوب 
مصرف کننده که بازبــه نوعی خلق پول کاذب دربازار ایجاد 
می کند ازدیگرعلل بی ارزش شدن ریال است که تبعات آن 
اخلال در چرخه پول ایجاد می کند منظور ازبنکداری که به 
مالیات ها برارزش افزوده برمی گردد،اشاره ای کوتاه خواهد 
شــد بنکداری همان عمده فروش اســت که کالا رابه خرده 

فروش عرضه می کند.
 ایــن فراینــد وقتی ازطرف عمده فروشــان آغازمی شــود 
تامصرف کننده نه درصد مالیات بر ارزش افزوده،درهرمرحله 
بــه فروش ایــن کالا مالیات تعلق می گیرد کــه این فرایند 
درواقع طی ســه مرحله که مالیات درنظر گرفته می شــود 
باعث گران شــدن محصولات و خروجی آن بی ارزش شدن 
پول ملــی را درپی دارد، بنابراین تا دو تا کاراتفاق نیفتد این 
تورم وگرانی هــا دربازار ایران به طورمســتمر اتفاق خواهد 
افتاد،راه برون رفت ازاین قضیه اول این اســت که ما با دنیا 
به تعامل سیاســی برســیم تااز طریق ارتباط با دنیا بتوانیم 
تحریم هــای بین المللی وجهانی را برداریم و دیگراینکه بازار 
داخلی را از شــکل فعلی به شکل جدید تغییر اساسی درآن 
به عمل آوریم، دیگراینکه تا توزیع ثروت ها همانطوری که در 
ابتدا اشاره شد روند معقولی به خود نگیرد یعنی در جاهایی 
که هزینه های غیرضروری رونــدش غیرعادی وغیرمنطقی 
وناعادلانه است باید دراین رویکرد این هزینه ه اروند صحیح 
بــه خودش بگیرد تا تحرک اجتماعی و تحرک افقی وتحرک 
عمودی در جامعه امکان پذیرگردد، درباب سیاست خارجی 
ساکن که نگاه پروتکلی به مسائل دارد،چون انباشت مطالبات 
را بیشتر خواهد کرد باعث عدم جهت گیری های اجرایی می 
شود و با واقعیت های موجود قرابت معنایی ندارد وتا این نگاه 
پروتکلی به شیوه جدید دگردیسی ایجاد نکند بخش بزرگی 
ازمشــکلات جامعه ازاین حیث حل نخواهد شد بنابراین باید 
نگاه ها و رویکردها را با تعامل با جهان تغییرداد تا با تغییرات 
راهبردی، دراین پروسه بتوان خروجی مفید به دست آورد. 

درمــورد حقوق هــا وتعرفه ها باید گفت که عدم ســنخیت 
افزایــش حقوق ها وتعرفه هــا با تورم موجــود دربازار یک 
پارادوکس دربازار ایجاد کــرده مثلا وقتی افزایش حقوق ها 
بیست درصد اعلام شــده چرا تعرفه ها سی و پنج درصد یا 

حتی بیشترازاین ازطرف دولت درنظر گرفته می شود؟! 
یا گران شدن نیازهای اساسی مردم از موادغذایی یا کالاهای 
برقی وغیره چرا تا عــرش باید قیمت ها بدون نظارت دولت 
ســربه فلک بکشــند وبازار بــه صورت افسارگســیخته رها 

گردد؟!این گرانی های ماهانه چه توجیهی دارد؟!
درصد تورم وگرانی دربازارایران نســبت به کشورهای جهان 
یک معادله غیرمنطقی و ناعادلانه اســت بررسی های آماری 
نشان می دهد که نرخ تورم وگرانی محصولات ایران تقریبا در 
همه کشورها درتراز یک به چهل و یا بیشترازاین است و این 

یک فاجعه است که باید فکری به حال آن کرد.

سرمقاله



 مرجوع کردن یک محموله روغن خام آفتابگردان رسوبی مربوط به ۳ سال قبل
معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: مرجوع شدن یک محموله روغن خام آفتابگردان که به دلیل عدم 
انطباق با اســتانداردهای سازمان غذا و دارو صورت می پذیرد، مربوط به محموله است که در دولت قبل وارد کشور شده 
بود.احمد خانی نوذری با بیان اینکه روغن خام چندین ســال تاریخ مصــرف دارد گفت: محموله روغن خام آفتابگردان 
رسوب شده در گمرک بندرعباس فقط به دلیل عدم انطباق با استانداردهای سازمان غذا و دارو ایران مرجوع شده است 
و این به معنای مشکل داشتن این محموله نیست؛ زیرا ممکن است این محموله با گذراندن حدنصاب استانداردهای سایر 

کشورها مورد استفاده کشورهای دیگر قرار بگیرد.

معاون بازرســی و نظارت سازمان صمت استان تهران از دریافت بیش 
از ۶۵ هزار شــکایت صنفی در سال قبل خبر داد و گفت که بیشترین 
شکایات سال گذشــته در بخش محصولات صنعتی مربوط به خودرو، 
تلفن همراه، مبلمان و پوشاک بوده است.سید علی میرموسوی با بیان 
اینکه تعداد کل شــکایات دریافتی، شامل شکایات تلفنی و حضوری، 
توسط سامانه ۱۲۴ در سال گذشته حدود ۶۵ هزار و ۳۸۲ مورد بوده، 
اظهار کرد: درســال ۱۴۰۲ تعداد شکایات حضوری در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل ۵۰ درصد افزایش داشته و ۴۵ هزار فقره بوده است.به 
گفته وی طی بررسی بازرسان تعداد ۲۹ هزار و ۲۱۲ مورد غیرمتخلف و 
۹۰۷۷ مورد متخلف شناسایی و پرونده به تعزیرات ارسال شده. ۴۳۵۲ 
مورد از این پرونده ها نیز درحال بررسی است. بیشترین شکایات سال 
گذشــته در بخش محصولات صنعتی مربــوط به خودرو، تلفن همراه، 
مبلمان و پوشــاک بوده است.او گفت که شهروندان می توانند شکایات 
صنفی خود را از طریق ســامانه تلفنی و اینترنتی ۱۲۴ یا حضوری، به 

اداره کل سازمان صمت استان و شهرستان ها ثبت و پیگیری کنند.

خودرو و موبایل 
در صدر شکایات مردمی

تحلیلگــر بازار های مالی گفــت: افزایش یکباره قیمــت دلار کاملا 
سیاسی اســت. زمانی که تنش و مسائل سیاسی رفع شود، نرخ دلار 
حتی به کمتر از کانال ۶۰ هزار تومان هم باز می گردد.احمد اشتیاقی، 
با اشــاره به این موضوع که جنگ و مسائل سیاسی بر بازار های مالی 
اثــر می گذارد و این امر صرفا به ایــران اختصاص ندارد، گفت: با رخ 
دادن جنــگ، بی ثباتی در اقتصاد ایجاد می شــود و این بی ثباتی در 

روند بازار های مالی اثر می گذارد.
اشتیاقی تاکید کرد: با اقدامات بانک مرکزی تورم از ۴۷ به ۳۲ درصد 
کاهش یافت و رشــد نقدینگی به ۲۴ درصد رســید، بنابراین، رشد 
محدود ۱۰ تــا ۱۵ درصدی نرخ دلار کاملا طبیعی اســت. تحلیلگر 
بازار هــای مالی افزود: با رشــد تورم قیمت تمامی کالا ها نیز رشــد 
می کنــد و در این وضعیت اگــر دلار نیز به اندازه ۱۵ درصد رشــد 
کند هنوز با رشــد ۳۰ درصدی تورم فاصله دارد که این مهم حاصل 
اقدامات بانک مرکزی اســت. در این میان اگــر بانک مرکزی بتواند 

همین روند را ادامه دهد به نتایج مثبتی خواهیم رسید.

روند نزولی قیمت دلار 
شروع شده است
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در روزشمار رسمی کشور 12 اردیبهشت ماه روز 
معلم نام گذاری شــده است. قشری پرتلاش و 
شاید فراموش شــده که در سال تنها یک روز 
نگاه ها را به سوی خود جلب می کنند، گویی تنها 
باشد.قشری که  دارایی شان هم همین یک روز 
هر وقت نامی از آنان به میان می آید مفاهیمی 
دغدغه های  نارضایتــی،  تبعیض،  فقــر،  نظیر 
برآورده نشــده، برخوردهای قهری و ... به ذهن 

خطور می کند.

 قشری که تنها در روز معلم تعریف و تمجید می شوند 
و بقیه سال نه خود و نه مشکلاتشان به یاد کسی نمی 
آید.همگان می دانند برای اداره یک کشور همه مشاغل 
لازم هستند، اما در این میان اثرگذاری ها متفاوت است. 
با نیم نگاهی به سیاست آموزشی کشورها به این نتیجه 
می رسیم که اغلب کشورها به ویژه کشورهای طراز اول 
دنیــا دغدغه اصلی آنان آموزش و پرورش اســت و به 
تبع آن شــغل معلمی از مهمترین مشاغل آن کشورها 
محسوب می شــود و بیشترین سرمایه گذاری را نیز در 
این بخش متمرکز می کنند. در این میان و در راستای 
رســیدگی به دغده معلم ها در سال های گذشته طرح 
رتبه بندی معلمان مطرح شــد و این طرح پس از ۱۰ 
سال سرگردانی در مجلس شورای اسلامی بالاخره در 
تاریخ 15 اســفند 1400 به تصویب رسید و نور امید 
را در دل معلمــان زنده کرد، اما اجرایی شــدن آن باز 
هم مشمول مرور زمان شد و البته طرحی که قرار بود 
باعث بهبود وضعیت معیشــت معلمان شود و آنها را از 
ســقوط به زیر خط فقر نجات دهد در نهایت تبدیل به 
طرحی شــد که هیچ کدام از وعده های ذکرشده در آن 
به مرحله اجرا نرســید و بسیاری از معلمان اجرای این 

طرح را تنها ابزاری برای کنترل می دانند.

ë رتبه بندی مساله تشویقی است نه بنیادی
محمــد تقــی فلاحی، دبیــر کانون صنفــی معلمان، 
دراین بــاره می گوید: »متاســفانه طــرح رتبه بندی 
هیچ پاسخ مناســبی به مطالبات معلمان نمی داد. در 
واقع اعتراض هــای اولیه هم به همیــن دلیل بود که 
بســیاری از معلمان معتقد بودند ابتدا باید به وضعیت 
دریافتی هایشان رسیدگی می شــد و بعد از آن مساله 

رتبه بندی در دستور کار قرار می گرفت«. او می افزاید: 
» در واقع طرح رتبه بندی باعث شــد آموزش وپرورش 
بتواند برای رســیدگی به وضعیت معیشــتی معلمان 
زمان بخرد و با دادن وعده هایی که اجرایی شــدن این 
طرح می تواند تمامی مشکلات را حل کند به مطالبات 
اصلی معلمان رســیدگی نکند. درحالی که رتبه بندی 
یک مســاله تشویقی است نه مســاله ای بنیادی که با 
آن بتوان مشــکلات اساسی معیشــتی معلمان را حل 

 و فصل کرد«. 

ë وعده هایی که اجرایی نشد
دبیر کانون صنفــی معلمان ادامه می دهد: »در مصوبه 
اولیه قرار بود دریافتی معلمــان نزدیک به 80 درصد 
دریافتی اســاتید دانشــگاه شــود اما چون این مساله 
همزمان شــد با اعتراضات معلمی درباره ماهیت طرح 
رتبه بندی، این بند هم از مصوبه اولیه حذف شد و در 
نهایت افزایش ها را به پایین ترین حد رتبه های اساتید 
دانشــگاه رساندند و مبلغی که به حقوق معلمان اضافه 

شد از 2 میلیون تومان تجاوز نکرد«.

ë رتبه بندی تبدیل به حربه تنبیهی شد
محمدتقی فلاحــی توضیح می دهد: »شــاید از ابتدا 
که طرح رتبه بندی بررســی و تدوین می شــد چنین 
هدفی نداشت اما از زمان اجرایی شدن طرح ما شاهد 

هستیم که رتبه بندی بیشتر به یک ابزار تنبیهی برای 
معلمان تبدیل شده است و حکم کنترل کننده را دارد. 
کافی اســت معلمی از مشــکلات و مسائل کاری خود 
شکایت کند یا سیاست های وزارت آموزش وپرورش را 
زیر ســوال ببرد، خیلی ســریع دریافتی رتبه بندی او 
قطع می شــود.«. دبیر کانون صنفی معلمان در ادامه 
اضافه می کند: »در بسیاری از موارد وقتی معلمان برای 
اعتراض به قطع حق رتبه بندی خود مراجعه می کنند 
آنها را به حراســت وزارتخانه ارجاع می دهند و پاسخی 
دریافتی هم این اســت که دســتور از بالا رسیده و در 
واقع نــه جای اعتراضی باقی می مانــد و نه امیدی به 

اصلاح است«. 

ë  تمام هیاهو و اخباری که برای طرح رتبه بندی
به راه افتاد ظاهر سازی بود

دبیر کانون صنفی معلمان در پاســخ به این سوال که 
چرا رتبه هــای اصلاح شــده در پرداختی های معلمان 
اعمال نمی شــود می گوید: »این سوالی است که باید 
مســئولان وزارت آمــوزش و پرورش جــواب بدهند. 
ماه هــا از اعتراض معلمان و تغییــر رتبه آنها می گذرد 
اما دریافتی شان هنوز بر اساس همان رتبه بندی اولیه 
است و این نشان می دهد تمام این هیاهو و اخباری که 
برای اجرایی شــدن طرح رتبه بندی به راه افتاد برای 
ظاهرسازی بوده و در عمل مشکلات معیشتی معلمان 

نه تنها کم نشده که با توجه به افزایش تورم و مشکلات 
اقتصادی، وضعیت بغرنج تری پیدا کرده اند«.

ë حق التدریسی هایی که همچنان بالاتکلیف اند
این روزها مشــکلات معلمــان یکی دوتا نیســت؛ از 
نارضایتــی بابت اجرای نادرســت قانــون رتبه بندی 
گرفته تــا افزایش اندک حقوقی که برای مقابله با تورم 
کفایت نمی کند و ســرگردانی معلمــان حق التدریس 
که سال هاســت در انتظار استخدام اند و حتی با وجود 
قبولــی در آزمون های اســتخدامی و گزینشــی هیچ 
خبــری از استخدام شــان نیســت. آرزو– س، یکی از 
معلمان حق التدریسی، در این باره می گوید: »بیش از 
10 ســال اســت که به صورت حق التحریر در مدارس 
دولتی مشغول کار هستم، دو بار در آزمون استخدامی 
و دو بار در گزینش شــرکت کرده ام و هر بار هم در دو 
مرحله قبول شــده ام اما هنوز هیچ خبری از استخدام 
نیســت«. او می افراید: »بلاتکلیفی در این زمینه باعث 
شده بســیاری از معلمان انگیزه خود را برای تدریس 
از دســت بدهند و در نهایت هم به دنبال شــغل های 
دیگر باشــند. ای کاش وزارتخانه به جای گرامیداشت 
روز معلم کمی به وضعیت معلمان حق التدریس که نه 
پرداخت حقوق هایشان منظم است و نه امنیت شغلی 
دارند رســیدگی می کرد«. این معلم حق التدریسی در 
ادامه  توضیح می دهــد: »ما اغلب برای جبران کمبود 
معلم در مدارس دولتی به کار گرفته می شویم. همین 
که بسیاری از مدارس دولتی در سه ماهه نخست سال 
تحصیلــی 1402-1403 بــه دلیل دیر اعلام شــدن 
آزمون های اســتخدامی و گزینشــی معلمان با کمبود 
معلــم مواجه بودند این معلمان حق التدریســی بودند 
که از ســوی آموزش وپرورش برای جبران این کمبود 
به مدارس اعزام شــدند اما جالب اســت بدانید که ما 
تا اســفندماه هیچ حقوقی دریافت نکرده بودیم«. این 
معلم حق التدریســی ادامه می دهد: »متاســفانه بحث 
امنیت شغلی برای معلمان حق التدریس به یک چالش 
اساســی تبدیل شده است و هرچه در این زمینه سعی 
می کنیم صدای خود را به گوش مســئولان وزارتخانه 
برســانیم و بعد از ســال ها بلاتکلیفی بالاخره به یک 
وضعیت پایدار برســیم، هیچ نتیجــه ای نمی گیریم و 

همچنان در بلاتکلیفی به سر می بریم«.

جامعه

نگاهی به موضوع رتبه بندی ها به مناسبت »روز معلم« 

معلمان و مشکلات مشمول مرور زمان

رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران با اشــاره 
بــه اینکه خدمت مــددکاری اجتماعــی باید در 
جامعه کار و تولید توســعه یابد، گفت: مددکاری 
اجتماعی در محیط های کاری، پلی بین مدیریت 
و سرمایه انسانی شــاغل در سازمان است.حسن 
موسوی چلک افزود: با توجه به ارتباط مددکاری 
اجتماعی بــا جامعــه کار و تولیــد، برنامه های 
خدمت مددکاری به کارگــران با در نظر گرفتن 
نیاز مشــترک هر دو گروه کارفرمایان و کارگران 

از نیازهای ضروری محیط هــای کاری در دنیای 
امروز و بخش اجتناب ناپذیــر اقدامات مددکاری 
اجتماعی در ســازمان اســت.وی اضافــه کرد: از 
یک ســو بررسی، شــناخت، ارزیابی و ارائه راهکار 
در زمینه مســائل شخصی و نیازهای کارگران که 
تأثیرگذار بر عملکرد سازمان نیز خواهد بود، منجر 
به افزایش بهره وری سازمان خواهد شد و از سوی 
دیگر آسیب شناسی مسائل و معضلات فراگیر در 
محیط کار از جمله در حوزه ســلامت همه جانبه 
و ارائــه راهکارهای اصولی و علمی منجر به حفظ 
منافع سازمان در بلندمدت خواهد شد. وی گفت: 

ارتقای سلامت اجتماعی در محیط کار به کارگران 
توانایـی مقابلـه بـا خطرهـای روانـی اجتماعـی از 
جمله اضطراب، مشکلات کاری، خانوادگـی یــا 
فــردی، خشــونت یــا ســوء مصــرف الــکل و 
مــواد مخــدر می دهد؛ این خطرات و مشکلات 
بر بهزیستی و عملکرد کاری آنها تاثیرگذار است.

همچنین برنامه مؤثر ارتقای ســلامت در محیط 
کار در حوزه سلامت اجتماعی می تواند امنیــت 
شــــغلی و اقدامــــات سلامت را تکمیــل می 
کنــــد و همچنیــن درون نظــــام مدیریتــی 

ایمنــی و سلامت محیط کار قـرار می گیـرد. 

رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران:

خدمت مددکاری اجتماعی باید در جامعه کار و تولید توسعه یابد

افزایش ضریب هوشی
با ترک این عادات

استرس و درگیری فکری

مصرف خوراکی های فرآوری
 شده و غذاهای پرچرب

چاقی مفرطاضافه وزن و 

انجام چندین کار با هم

مصرف شیرینی جات

 و قندهای مصنوعی

 استفاده زیاد از

 فضای مجازی

اینفوگرافیک اختصاصی

روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

توسعه جنگل های حرا؛ 

طرحی که کسی به آن روی خوش نشان نداد
مریم رضایی / گروه جامعه 	

جنگل های حرا با نام عمومی »مانگرو« و نام علمی »اوســینا مارینا« نوعی 
جنگل دریایی هستند که در مناطق استوایی و نیمه استوایی رشد می کنند. 
این جنگل ها در زمین های میان مناطق جزرومد دریا تشــکیل می شوند و 
در قســمت های تالابی و ساحلی آن ها، گونه های گیاهی و جانوری خاصی 
امکان رشد و تکثیر پیدا می کنند. در ایران این جنگل ها به افتخار دانشمند 
ایرانی، حکیم ابن سینا به »جنگل های حرا« شهرت یافته اند. فواید جنگل 
های حرا)مانگرو( برای انســان ها و حیوانات بســیار زیاد است. تنه، ریشه و 
بافت ساقه ی درختان حرا آب شور دریا را تصفیه می کنند. این جنگل های 
همیشه سبز با ظاهر جذاب خود گردشگران بسیاری را به استان های جنوبی 
ایران می کشــانند. علاوه بر این، جنگل های حرا یا مانگرو زیستگاه بسیاری 
از موجودات کوچک و بزرگ محسوب می شوند. همچنین این جنگل ها در 
استان هایی مانند خوزستان از بروز ریزگردها جلوگیری می کنند.وی با اشاره 
به ظرفیت ها و پتانسیل های خلیج فارس و دریای عمان برای بهره برداری در 
حوزه های مختلف، گفت: توسعه جنگل های حرا یکی از این ظرفیت ها است 
که هیچ سازمانی از توسعه این جنگل ها استقبال نکرد و این در حالی است که 
کشوری مانند بنگلادش با توسعه این گونه گیاهی آبزی اقدام به کاهش ورود 
خاک های حاصلخیز به دریا از طریق سیلاب های عظیم خود کرده است.علی 
مهدی نیا با اشاره به مزایای دستیابی کشور به داده های خلیج فارس و دریای 
عمان در قالب اطلس داده ها، گفت: ما داده ها را ســالانه با شناور پژوهشگاه 
دریافت می کردیم و خوشــبختانه با اطلسی که منتشر شد، ایران دست پر 
دارد تا بتواند حداقل در بخش های ایرانی خلیج فارس، تحقیقات خود را ادامه 
دهد.وی با اشــاره به کاربردهای داده های این اطلس، اظهار کرد: به عنوان 
نمونه در حوزه آلودگی نفتی وقتی ادعا می شــود که سواحل یک کشوری 
دارای آلودگی نفتی بیشــتر اســت، دارای بار حقوقی است و باید مشخص 
شود که این آلودگی نفتی مربوط به قطر، امارات و یا سایر کشورها است و 
بر اســاس »اثر انگشت« )Finger Print( نفت، منبع آلودگی را تشخیص 
داد و بعدها ادعای خسارت زیست محیط در مجامع حقوقی ارائه کرد و در 
صورت اثبات، ارقام بالایی به عنوان جریمه دریافت شود.از این رو اطلاعات 
این حوزه با ملاحظات خاصی منتشر می شود.مهدی نیا ادامه داد: پارامترهایی 
که در حوضه های آبریز مورد مطالعه قرار می گیرد، بخشــی از آن مربوط به 
مطالعات علمی و خروجی های آن می شود و بخش دیگر آن مربوط به حوزه 
سیاست گذاری است. در خلیج فارس پدیده فقر اکسیژن وجود دارد که در 
حال گسترش است، قطعا با ذخایر شیلاتی ضعیف تری رو به رو خواهیم شد 
و این مساله بر روی امنیت غذایی ما تاثیرگذار است.از این رو کشوری مانند 
قطــر، الان روی گونه »گاوهای دریایی« مطالعاتی را آغاز کرده اســت. این 
کشور درصدد است که منطقه حاشیه خود را منطقه حفاظت شده معرفی 
کند. چنین ظرفیت هایی نیز در کشور ما وجود دارد، نمونه آن »جنگل های 
حرا« است.وی تاکید کرد: نگرش عامیانه ممکن است گسترش جنگل های 
حرا را توجیه ناپذیر کند، در حالی که طبق جلسه ای که با مشاور وزیر علوم 
قطر داشتیم، اعلام شد که این کشور حاشیه سرزمینی خود را به کشت حرا 
اختصاص داده است و این در حالی است که سال گذشته مکاتبات متعددی 
داشــتیم و اعلام کردیم حاضریم یک میلیارد اصله درخت حرا در حاشیه 
ســاحلی ایران بکاریم و ذخیره گاه های توســعه این جنگل را هم مشخص 
کردیم، اما اراده ای که باید می بود و به ترویج آن طرح کمک می کرد، ایجاد 
نشد.مهدی نیا اجرای این طرح را با مشارکت مردمی عنوان کرد و افزود: در 
حوزه کشت مانگروها متولی خاصی نداریم و بیشتر سازمان جنگل ها و مراتع 
و حفاظت محیط زیست مسؤول آنها هستند و این سازمان نیز پروتکل های 
محدودکننده دارد و  مکاتبات اداری که در این حوزه انجام می شود، کسی به 
آنها روی خودش نشان نمی دهد.به گفته وی بزرگترین کشوری که در کشت 
مانگروها تلاش می کند، بنگلادش است، این کشور از کاشت مانگروها برای 
حفظ ذخایر خاکی خود استفاده می کند؛ چرا که در این کشور، سیلاب های 
مهیب خاک حاصلخیز آن را وارد دریا می کند و مسؤولان این کشور با توسعه 

جنگل های حرا به میزان زیادی مانع از فرسایش خاک شده اند.

گزارش

بعــد از کلی بحث و جدل بر ســر اجرایی شــدن 
طرح عرضه اینترنتی دارو؛ ســرانجام آیین نامه این 
طرح از ســوی وزیر بهداشــت ابلاغ شد.در همین 
حال، ابلاغ آیین نامه عرضه اینترنتی دارو یا همان 
پلتفرم ها، همچنان جای ســئوال است که آیا قرار 
اســت مســوولیت توزیع دارو به صورت کامل در 
اختیار پلتفرم ها قــرار بگیرد.در همین ارتباط، رضا 
مظهری رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
بهداشت، توضیحاتی داده است تا ابهامات این آیین 
نامه برای همگان روشــن شــود.وی گفت: امکان 
ارتباط صوتی و تصویری با مســئول فنی داروخانه 
و انتخاب نزدیک ترین داروخانه به محل اقامت بیمار 
از مهم ترین ویژگی آئین نامه ابلاغی است.مظهری 
افزود: بیمار بدون مراجعه بــه داروخانه با ورود کد 
رهگیری خود، محل اقامت و محدوده جســتجوی 
خود را تعیین می کند و واکشــی اطلاعات نسخه 
از هــر یک از بیمه هــای پایه صــورت می گیرد و 
زمان تقریبی که دارو احتمال دارد به بیمار برســد، 
مشخص می شــود.وی با بیان اینکه اگر بیمار چند 
داروخانه را انتخاب کرده باشــد، داروخانه هایی که 
اقلام نسخه را داشته باشند در قالب پیام های ارسالی 
به بیمار اطلاع رســانی می کننــد، ادامه داد: بیمار 
هریک از داروخانه هایی که بخواهد را انتخاب خواهد 

کرد و بر اســاس تعرفه ای که شرکت حمل تعیین 
می کند، قیمت را بیمــار انتخاب می کند.مظهری 
افزود: به محض انتخاب بیمار ارتباط با مسئول فنی 
داروخانه برقرار می شود اگر نیاز به ارتباط صوتی و 
تصویری با مســئول فنی داروخانه داشت، از طریق 
سکو امکان این ارتباط برای بیماران فراهم می شود 
و این دسترسی موجب سهولت دسترسی بیمار به 
دارو می شــود.مظهری گفت: دارو به صورت پلمپ 
و بسته بندی به سکو ســپرده می شود تا در زمان 
مشخصی به دست بیمار برسد.در همین حال، آیین 
نامــه توزیع اینترنتی دارو، به مدت ۶ ماه در یکی از 
استان ها اجرا شــود و بعد از آن، شکل سراسری به 
خود بگیرد.حیدر محمدی رئیس سازمان غذا و دارو، 
در توضیح محتوای آیین نامه توزیع اینترنتی دارو، 
گفت: آنچه اعلام شده است »آئین نامه حمل دارو از 
طریق سکوی اینترنتی است« و به هیچ وجه فروش 
اینترنتی دارو مطرح نیست.هرگونه خرید، فروش و 
انبارش دارو توســط سکوهای اینترنتی غیرمجاز و 
غیرقانونی است و تنها در مورد حمل دارو و تحویل 
آن به نشــانی بیمار به صورت غیرحضوری اســت. 
همچنین عرضه داروهای خاص، سهمیه ای، تحت 
کنترل و دارای شرایط خاص حمل، توسط پلتفرم ها 
صورت نخواهد گرفت.در همین حال، در آیین نامه 
ابلاغی آمده است: مجوز فعالیت سکوهای اینترنتی 
متقاضی فعالیت در حوزه حمل دارو در یک کارگروه 

مشترک توسط سازمان غذا و دارو با همکاری وزارت 
ارتباطات صادر می شود، تمامی متقاضیان فعالیت 
در این حوزه باید ضوابط فنی ســازمان غذا و دارو 
را داشته و حائز شــرایط باشند، دوره های آموزشی 
توسط ســازمان غذا و دارو برای سکوهای متقاضی 
برگزار خواهد شــد، وزارت بهداشــت )سازمان غذا 
و دارو( مســئولیت نظارت بر ضوابط اجرایی و فنی 
را دارنــد و ســکوها مکلف به رعایــت این ضوابط 
هستند، درج هرگونه تبلیغات و تشویق به مصرف 
فرآورده های دارویی و خرید، فروش و انبارش در این 
آئین نامه برای ســکوها غیرمجاز اعلام و کاملًا منع 
شده است.البته یک نکته در مورد همکاری داروخانه 
ها با آیین نامه ابلاغی وجود دارد، به طوری که تنها 
داروخانه های مورد تأیید سازمان غذا و دارو مجاز به 
فعالیت در این حوزه خواهند بود و در صورت ثبت 
شکایت از سکو یا داروخانه، سازمان غذا و دارو مرجع 

پیگیری معرفی شده است.

جزئیات عرضه اینترنتی دارو اعلام شد؛

پلتفرم ها در نقش پیک دارو

۵۹ داروی جدید تحت پوشش بیمه قرار گرفت
هرا روزبروزی / گروه جامعه 	

مدیر عامل سازمان بیمه سلامت درباره پوشش اقلام دارویی جدید بیماران خاص و صعب العلاج گفت: در سال جاری، ۲۲۹۰ دارو تحت پوشش بیمه ای قرار دارند و تعداد داروهای تحت پوشش 
بیمه پایه برمبنای مصوبه شــورای عالی بیمه افزایش یافته اســت. محمد مهدی ناصحی گفت: داروهایی که تحت پوشش بیمه ای قرارگرفته اند برای بیماری های دیابت، فشارخون و بیماری های 
روانی به خصوص اســکیزوفرنی کاربرد دارند.   وی در ادامه با بیان اینکه ۵۹ دارو براســاس مصوبه شورای عالی بیمه تحت پوشش قرار گرفته اند، اظهار کرد: داروهایی که به سبد پوشش بیمه ای 
اضافه شده اند شاید به شکلی دیگر یا در دوز دیگری تحت پوشش بوده اند. بنابراین تمام مراکز خصوصی و دولتی عرضه کننده دارو، ۷۰ درصد از هزینه ها را پوشش می دهند.  مدیر عامل سازمان 
بیمه سلامت در ادامه بیان کرد: افراد مشمول صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج علاوه بر پوشش ۷۰ درصدی بیمه، مشمول پوشش مازاد به میزان ۲۰ تا ۲۵ درصد می شوند. گاهی اوقات، 

پوشش مازاد بیماران مشمول صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج نیز تا ۳۰ درصد افزایش می یابد.   درصد

حبیب احسنی پور / گروه جامعه

سادات حسینی خواه / گروه جامعه
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اخبار استانها

اخبـار اخبـار 
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر مازندران؛

 پیشگیری و مبارزه با مواد مخدر 
از مصادیق جهاد تبیین است

ساری- امیری فر، خبرنگار یادگار امروز: دبیر شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر مازندران با اشــاره به فرمایشــات مقام معظم 
رهبــری مدظلــه العالی در خصــوص اهمیت جهــاد تبیین، گفت: 
اطــاع رســانی بــه جامعه در خصوص پیشــگیری و مبــارزه با مواد 

مخدر از مصادیق جهاد تبیین است و باید مورد توجه قرار گیرد.
علــی شــیرازی دبیــر شــورای هماهنگــی مبــارزه بــا مــواد مخــدر 
مازندران در جلسه کمیته فرهنگی و پیشگیری شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر استان مازندران با اشاره به تفاهم نامه های 
ملی پیشــگیرانه و مبارزه با مواد مخدر، گفت: اعضای کمیته باید 
بر اساس تفاهم نامه، حسب وظایف خود نسبت به ماموریت ها 

اقدام و گزارشی از آن را بصورت مدون ارسال نمایند.
وی برخی از طرح ها را پروژه محور دانست و افزود: طرح یاریگران 
زندگــی یــک طــرح محــوری و الگویی بــرای خــود مراقبتــی دانش 
آموزان اســت که در ســطح مدارس با هدف آموزش دانش آموزان 
و خانواده ها در زمینه پیشگیری از آسیب های اجتماعی اجرایی 

می شود و هرساله نیز ارزشیابی طرح صورت می گیرد.
شــیرازی بــا اشــاره به افتتــاح خانه یاریگــران زندگی در شهرســتان 
ســاری، تصریح کــرد: در حال حاضر ۴۵۰ خانه یاریگــران زندگی در 

سطح روستاهای استان در حال فعالیت می باشند.
گر  گاهی، خاطر نشــان کرد: ا کید بر آموزش مهارت خود آ وی بــا تا
فردی خود و شــخصیت خود را بشناسد هرگز به سمت آسیبهای 

اجتماعی به ویژه مواد مخدر روی نمی آورد.
دبیــر شــورای هماهنگــی مبارزه بــا مواد مخــدر مازندران با اشــاره 
بــه فرمایشــات مقــام معظــم رهبــری مدظلــه العالــی در خصوص 
اهمیــت جهاد تبیین، گفت: اطاع رســانی به جامعه در خصوص 
پیشگیری و مبارزه با مواد مخدر از مصادیق جهاد تبیین است و 

باید مورد توجه قرار گیرد.

 افزایش ۲۰ درصدی صادرات غیر نفتی 
خراسان رضوی

مشــهد- میرشــکار، خبرنــگار یــادگار امــروز: اســتاندار خراســان 
رضوی گفت: صادرات غیرنفتی این استان نسبت به سال گذشته 

۲۰ درصد رشد داشته است.
یعقوعلی نظری اســتاندار خراســان رضوی گفت: خراسان رضوی 
یکــی از مهم تریــن نماد هــای اقتصــاد بدون نفــت کشــور و بر این 
بخــش  اختیــار  در  اســتان  اقتصــاد  درصــد  از ۹۵  بیــش  اســاس 

خصوصی است.
او افزود: در اســتان رشــد بیمه بیکاری نداریم و این در حالیســت 
که ســال گذشــته نســبت به ســال ۱۴۰۱ حدود ۱۶ درصد کاهش در 
این حوزه داشــتیم و این در حالی اســت که میانگین نرخ بیکاری 

در استان ۶.۲ است.
اســتاندار خراســان رضوی ادامــه داد: در این نمایشــگاه چندین 
و  »زیــارت  ارزش  زنجیــره  جملــه  از  و  اســتان  ارزشــی  مجموعــه 

گردشگری« و »فولاد« به مخاطبان معرفی می گردد.
نظــری با اشــاره به رویکرد تشــکیل زنجیره های ارزشــی، بیان کرو: 
یکی از مزیت هایی که خراسان رضوی نسبت به سایر استان های 
کشــور دارد، وجــود بــارگاه منــور رضــوی اســت کــه مزیتــی را بــرای 
ایــن خطــه به شــمار می رود و ایــن امر مهم را یــک ظرفیت مهم و 

استثنایی می دانیم.
کید بر اینکه موضوع زیارت یک زنجیره ارزش است، تصریح  او با تا
کرد: با اســتفاده از این ظرفیت، به وســیله موضوع زیارت و تشرف 
به بارگاه منور رضوی بســیاری از مســائل اجتماعی و اقتصادی ما 

حل می شود.
کید کرد: مزیت دیگر استان خراسان  اســتاندار خراســان رضوی تا
رضوی معادن آن اســت و ۳۰ درصد از ســنگ آهن فولاد کشــور در 

استان خراسان رضوی و شهر خواف تامین می شود.

رییس شورای اسلامی چهارمحال و بختیاری:

 شورای اسلامی ساختاری پاسخگو بوده 
اما اختیاری ندارد

شــهرکرد- علــی مرادمصیبــی، خبرنــگار یــادگار امــروز: رییــس 
شــورای اســامی چهارمحــال و بختیــاری گفت: شــورای اســامی 
اســتان همانند اصحاب رسانه باید مطالبات مردم را تا رفع کردن 

آن از مسئولین مرتبط پیگیری کنند.
بهمن میری در نشســت خبری با اصحاب رســانه اظهار داشــت: 
شــورای اســامی اســتان افرادی از دل مردم و برای مردم انتخاب 
می شوند و بدون هیچ چشم داشتی کار جهادی انجام می دهند.

وی افزود: جلسات متعددی با مسئولین کشوری و استانی برگزار 
شــده اســت که طرح های خوبی برای اســتان مصوب شــده که ۱۰ 

طرح آن در انتظار تصویب مجلس شورای اسامی می باشد.
میری تصریح کرد که در حقیقت شورای اسامی ساختاری است 
که پاسخگو بوده اما اختیاری ندارد و این یک خلأ قانونی به شمار 

می رود.
وی خاطر نشــان کرد: شورای اسامی در دوره ششم در خصوص 
طرح های غیرقانونی انتقال آب، موضع خود را کاملاً روشــن کرد و 

در کنار مردم قرار گرفت.
ایــن  ادامــه  در  خانمیــرزا  شهرســتان  نماینــده  یعقوبــی  محمــد 
نشســت خبری گفــت: اســتان چهارمحــال و بختیــاری ظرفیت و 
پتانسیل های بیشماری دارد که دیده نشده و همه به عنوان یک 

استان محروم به آن نگاه می کنند.
وی افزود : لازم است مسئولین در بحث گردشگری و صنعت این 
اســتان توجه بیشتری داشته باشند و مشکات آن را حل کنند.و 
تاش ما بر این بود که در حوزه های بهداشــت و درمان، آموزش، 
کشــاورزی، صنعت، تونل ها و… به صورت ویژه ورود کنیم و پیگیر 
حل آن باشــیم. وی خاطر نشــان کرد: از ۳۲ طرحی که در شورای 
عالــی اســتان ها مــورد بحث و بررســی قــرار گرفت ۱۲ طــرح مربوط 
بــه چهارمحــال و بختیــاری بود، اما امســال طرح هایی در دســت 

بررسی است که یکی از مهم ترین آنها اصاح ماده ۱۰۱ است.

مدیرعامل موسسه نیکوکاری رعد الغدیر مطرح کرد:

ایجاد اشتغال برای 1000 نفر از افراد دارای معلولیت در موسسه رعد الغدیر

ارومیه- مینااصلانی، خبرنگار یادگار امروز: مدیرکل 
کنــون  آمــوزش و پــرورش آذربایجان غربــی گفــت: هم ا
تمامــی بازمانــدگان از تحصیــل اســتان شناســایی و 

نیمی از آنها جذب مدارس شده اند
علــی مطهــری  بــه مناســبت هفتــه معلــم، از انتخاب 
کنون  معلمــان نمونــه خبــر داد و اظهــار داشــت: هم ا
مرحلــه منطقــه ای، ناحیه ای، شهرســتانی و اســتانی 
ارزیابی معلمان، مدیران، مربیان پرورشــی و مشاوران 
نمونــه در ســطح اســتان پایــان پذیرفتــه و بــه مرحله 
کشــوری معرفــی شــده اند و در هفتــه معلــم معرفــی 

می شوند.
برتــر  مربیــان  و  معلمــان  آن،  بــر  عــاوه  افــزود:  وی 
آذربایجان غربــی در هفته معلم بــه دیدار رهبر معظم 
انقاب اســامی مشــرف می شــوند و همچنیــن دیدار 
صمیمی با مسئولان استانی اعم از نماینده ولی فقیه 
در  استان و اســتاندار آذربایجا ن غربی انجام خواهند 

داشت.
مدیرکل آموزش و پرورش آذربایجان غربی با اشــاره به 

سایر برنامه های هفته معلم تصریح کرد: در این هفته 
ضمــن حضــور گســترده فرهنگیــان در آییــن عبــادی 
سیاســی نماز جمعه،مزار شــهدای فرهنگی غبارروبی 
شــده و مراسم استانی بزرگداشــت مقام معلم و دیدار 
بــا خانواده هــای معظــم شــهدا، ایثارگــران و جانبازان 

پیش بینی شده است.
وی در ادامــه بــا اشــاره بــه اینکــه در ســال تحصیلــی 
جدیــد، کمبــود معلــم در اســتان وجــود نــدارد اظهــار 
داشت: امسال تعداد دو هزار و ۲۰۰ معلم ورودی برای 
غ التحصیان  ســال تحصیلی جدیــد و هــزار نفــر از فار
دانشگاه فرهنگیان به کارگیری می شوند ضمن اینکه 
هــزار و ۷۰۰ نفــر از فرهنگیــان نیــز بازنشســت شــده یــا 

انتقال می یابند.
کیــد بــر اینکــه بازمانــدگان از تحصیــل  مطهــری بــا تأ
بــه خاطــر معضاتــی کــه ممکــن اســت بــرای جامعــه 
ایجــاد کننــد به حداقــل ممکــن خواهند رســید بیان 
در  تحصیــل  از  بازمانــدگان  درصــد  کنــون ۵۰  تا کــرد: 
مقطــع ابتدایــی جــذب شــده در حالی کــه ۱۰۰ درصد 

بازماندگان از تحصیل شناسایی شده اند.
وی بــا اشــاره بــه وجــود یــک هــزار و ۷۰۰ کاس درس 
کــرد: بــا عــزم  نیمه تمــام در آذربایجان غربــی تصریــح 
اعتبــارات ملــی و اســتانی و  از  عمومــی و بهره گیــری 
، ایــن پروژه ها  همچنیــن ظرفیــت خیران مدرسه ســاز
گــر پنــج هــزار کاس درســی نیز  بــه پایــان می رســند و ا
در اســتان احداث شــود، آذربایجان غربی به میانگین 

کشوری نزدیک خواهد شد.

تمامی بازماندگان از تحصیل آذربایجان غربی شناسایی شده اند

مدیرکل آموزش و پرورش استان :

۱۵۰۰ نفر جذب آموزش و پرورش  کرمانشاه شدند
کرمانشاه- فریده محمدی، خبرنگار یادگار امروز: مدیرکل آموزش و 
پرورش اســتان کرمانشــاه گفت: سال گذشــته ۱۵۰۰ نفر جذب آموزش 
و پرورش اســتان شــدند و امســال هم بنا داریم بیش از ۱۵۰۰ نفر دیگر 

را جذب کنیم.
سلمان محمدی در نشست خبری به مناسبت هفته بزرگداشت مقام 
معلم در کرمانشــاه، با بیان اینکه بیــش از ۲۰ برنامه مختلف فرهنگی، 
ورزشــی و… برای برگزاری در هفته معلم در اســتان تدارک دیده شده، 
اظهار کرد: می خواهیم فضای شــهر و اســتان در این هفته به گونه ای 
باشد که معلم ها تکریم شوند. وی با بیان اینکه ارتقای مقام و منزلت 
معلــم را در برنامــه اســتان داریــم، افزود: هفته معلم فرصتی اســت که 
بیشتر قدردان معلم ها باشیم، وگرنه در همه روزهای سال باید معلم 
هــا را تکریــم کنیــم. مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمانشــاه گفت: 
برگــزاری ویژه برنامه ســپاس معلم، اعزام معلمان نمونــه برای دیدار با 
رهبر معظم انقاب، تجلیل از معلمان نمونه استان، دیدار و سرکشی 
از پیشکســوتان فرهنگــی و … از برنامه هــای در نظر گرفته شــده برای 

هفته معلم در کرمانشاه است.
وی در ادامه با اشــاره به اهتمام دســتگاه تعلیم و تربیت برای اجرای 
کنون نقشه راه این  ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش گفت: هم ا
سند تهیه شده و الگوی مدرسه در تراز سند تحول بنیادین آموزش و 

پرورش مشخص شده است.
محمــدی بــا بیان اینکه قرار شــده الگوی مدرســه در تراز ســند تحول 
بنیادین در یک برنامه ســه ســاله در همه مدارس پیاده شــود، گفت: 
مهر ماه امســال این الگو در ۲۰ درصد مدارس دولتی اجرا خواهد شــد 
و در ســال تحصیلی بعد ۴۰ درصد و ســال بعد از آن هم ۴۰ درصد دیگر 

مدارس زیر پوشش این طرح خواهند رفت.
وی ادامه داد: مهر ماه امســال همچنین قرار شــده ۵۰ درصد مدارس 
غیــر دولتــی و خاص هم بر اســاس الگوی مدرســه در تراز ســند تحول 

بنیادین آموزش و پرورش اداره شوند.
مدیــرکل آموزش و پرورش اســتان کرمانشــاه ســپس با اشــاره به فعال 
شدن قرارگاه عدالت آموزشی و نصیب آموزشی برابر با نگاه محرومیت 
زدایی در مجموعه آموزش و پرورش اســتان، گفت: از جمله اقداماتی 
کــه از قبــل فعــال شــدن ایــن قــرارگاه در اســتان انجــام شــده می توان 
بــه تجهیــز مــدارس بــه امکانــات ورزشــی، تجهیــز ۳۰ میلیــارد تومانــی 
هنرســتانهای مناطــق محروم، برنامه ریــزی برای جمــع آوری مدارس 

کانکسی با بیش از ۱۰ دانش آموز و … اشاره کرد.

وزیر کشور اعلام کرد:

 تعریف قریب ۷۰۰ همت برنامه سرمایه گذاری 
در فارس

کرمانشــاه- فریــده محمــدی، خبرنگار یــادگار امــروز: وزیر کشــور در 
کسپو ۲۰۲۴ گفت:  حاشــیه بازدید از غرفه اســتان فارس در نمایشــگاه ا
قریــب ۷۰۰ همت برنامه ســرمایه گذاری در اســتان فارس تعریف شــده 

است.
ســومین روز از ششــمین نمایشــگاه توانمندی هــای صادراتــی ایــران 
کسپو ۲۰۲۴( در غرفه استان فارس اقدامات متنوعی نظیر رونمایی از  )ا
۲۰ فرایند و محصول زنجیره ارزش راهبردی با حضور وزیر کشور، معاون 
هماهنگی امور اقتصادی وزارت کشور، استانداران استان های فارس، 
خوزستان، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، کردستان، در دستور کار 

قرار گرفت.
کــه بــا شــعار »فــارس پیشــرو در مدیریــت هوشــمند  در ایــن رویــداد 
زنجیره های ارزش راهبردی« و با محوریت دانش، تولید و توسعه برگزار 
می شــود، از ۲۰ فراینــد و محصــول زنجیره ارزش راهبــردی رونمایی و ۹ 

تفاهم نامه در حوزه زنجیره ارزش فولاد منعقد شد.
عاوه بر این ۱۰ تفاهم نامه نیز در حوزه زنجیره ارزش بخش کشاورزی 
به امضای مدیران مربوطه رسید که عمدتا زمینه های صنایع تبدیلی، 

شیات و باغبانی را شامل می شد.
نکته حایز اهمیت در خصوص برخی از این تفاهم نامه ها این بود که با 
استان های هرمزگان و بوشهر به صورت بین استانی به امضا رسیدند.

وزیــر کشــور امــروز، ۱۰ اردیبهشــت ماه در ابتدای این مراســم با اشــاره 
بــه اینکــه در دو ســال اخیر موضــوع ارائه توانمندی های اســتان های 
گفــت:  اســت،  پیگیــری  حــال  در  اســتانداری ها  طریــق  از  مختلــف 
خوشــبختانه رونــد رو بــه رشــدی در تعریــف و شناســایی زنجیره های 

ارزش را شاهد بودیم.
کید بر اینکه اســتان فارس از جمله اســتان هایی  احمــد وحیدی با تأ
اســت کــه اقدامات خوبــی در زمینه شناســایی و تعریــف زنجیره های 
بــه  می تــوان  نمونــه  عنــوان  بــه  کــرد:  تصریــح  اســت،  داشــته  ارزش 
ظرفیت های این اســتان در زمینه زنجیره هــای ارزش گیاهان دارویی 

و فولاد اشاره کرد.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان بوشهر :

 مکمل های طرح نور 
در نهادهای فرهنگی اجرا شود 

بوشــهر- زینب اشــکن پــور، خبرنــگار یــادگار امــروز: رئیس شــورای 
هماهنگی تبلیغات اسامی استان بوشهر گفت: مکمل های طرح نور 

در مجموعه ها و نهادهای فرهنگی اجرا شود. 
 بــه گــزارش روابــط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی اســتان 
بوشهر،حجت الاسام یوسف جمالی ظهر یکشنبه در نشست شورای 
فرهنگ عمومی شهرستان بوشهر اظهار کرد: از نیروی انتظامی برای 
اجرای طرح موفق »نور« تقدیر و تشکر می شود و باید مکمل های این 

طرح در مجموعه ها و نهادهای فرهنگی اجرا شود.
رئیس شــورای هماهنگی تبلیغات اســامی اســتان بوشــهر بیان کرد: 
اقناع سازی نسل جوان و نوجوان در مباحث فرهنگی ضروری است و 

باید جوان ما از لحاظ فکری اقناع شود.
وی با اشــاره به برنامه های ســتاد دهه کرامت گفت: دهه کرامت باید 
همه پای کار باشند و برنامه های خود را به ستاد استانی ارسال کنند.

در اولین نشســت شورای فرهنگ عمومی شهرستان بوشهر با حضور 
رئیس شورای فرهنگ عمومی شهرستان و فرماندار بوشهر از فرمانده 
نیروی انتظامی شهرستان با اهدای لوحی از فعالیت مجموعه فراجا و 

اجرای طرح نور تقدیر شد.
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خبرنــگار  مومنــی،  مریــم  اصفهــان- 
اصفهــان  آهــن  ذوب  امــروز:  یــادگار 
جایــگاه  در  را  ایــران  ریــل،  تولیــد  بــا 
هفدهمیــن کشــور تولید کننــده ریل در 

جهان قرار داد. 
عباس علی آبادی وزیر صمت در بازدید 
از دســتاوردهای ذوب آهــن اصفهان در 
کسپو گفت:  ششــمین نمایشــگاه ایران ا
ایــن مجتمــع عظیــم صنعتی بــه عنوان 
خــط اول جبهه تولیــد، صنایــع بزرگی را 
در اصفهــان و اقصــی نقاط کشــور بنیان 
نهــاده و نیــروی انســانی ماهــر بســیاری 
را نیــز پــرورش داده کــه در بخــش هــای 
کشــور منشــا توســعه و تحــول  مختلــف 

هستند.  
وی افــزود : ذوب آهــن اصفهان با تولید 
هفدهمیــن  جایــگاه  در  را  ایــران  ریــل، 

کشــور تولیــد کننــده ریــل در جهــان قرار 
داد.   وزیــر صمــت خاطرنشــان کــرد : بــا 
توجــه بــه رویکــرد جدید تولیــد در ذوب 
آهــن اصفهــان، تامین پایدار مــواد اولیه 
ایــن مجتمــع عظیم صنعتی بــه صورت 

ویژه دنبال می شود.   

آهــن  کوهــی مدیرعامــل ذوب  مهــدی 
اصفهــان نیــز در این بازدید ضمــن ارائه 
ذوب  دســتاوردهای  از  کاملــی  گــزارش 
آهن اصفهان در عرصه تولید محصولات 
گفــت : ایــن مجتمــع عظیــم  ارزش افــزا 
صنعتی در سه جبهه تولید ریل، تیرآهن 

بــال پهــن و آرک هــای معدنــی پیشــران 
توسعه کشور است.  

وی افــزود : ذوب آهــن اصفهــان آمادگی 
خــود را بــرای پشــتیبانی کامــل از طــرح 
نهضت ملی مســکن اعام نموده اســت 
و مقاطــع ســاختمانی به صــورت مدولار 
در کارخانه تولید شــده و در محل پروژه 
های ســاختمانی تحویل داده می شود 
که این رویکرد ایمنی، تسریع در ساخت 
و کاهــش قیمــت تمام شــده را به دنبال 

دارد.  
مدیرعامــل ذوب آهن اصفهــان تصریح 
کرد : این مجتمع عظیم صنعتی در کنار 
تولید انواع ریل مترو و راه آهن سراسری، 
گی ضد ســایش را نیز  ریل ســخت بــا ویژ
تولیــد کــرده و بیــش از 200 تن به متروی 

مشهد تحویل داده است.

وزیر صمت : 

تامین پایدار مواد اولیه ذوب آهن اصفهان به صورت ویژه دنبال می شود 

یــادگار  خبرنــگار  مینااصلانــی،  ارومیــه- 
امــروز:  فرمانــده مرزبانی اســتان آذربایجان 
غربــی از توقیــف یــک دســتگاه اتوبــوس و 
کشــف بیش از 63 هزار عدد انــواع داروهای 
خارجی در گمرک مرزی ســرو در شهرستان 
ارومیه خبــر داد. ســردار”محمد احمدی” 
فرمانــده مرزبانــی اســتان آذربایجــان غربی 
در تشــریح این خبر، گفت :مرزبانان مستقر 
در گمــرک مــرزی ســرو حین تفتیش و بازرســی خودروهــای ورودی به کشــور، به یک 
دســتگاه اتوبوس مظنون و آن را متوقف کردند. وی افزود: مرزبانان در بازرســی دقیق 
آن از قســمت هــای مختلف اتوبوس، موفق شــدند تعداد 63 هــزار و 212 عــدد انواع 
داروی خارجــی، 155 عــدد آمپــول، 142 عدد قطره چشــمی، 19 عدد شــربت خارجی، 
30 عــدد اســپری بینی که جمعاً تعداد 63هــزار و 658 عدد دارو را بود را کشــف کنند. 
سردار احمدی با اشاره به اینکه کارشناسان ارزش ریالی این محموله را 20 میلیارد ریال 
برآورد کردند، خاطرنشان کرد: در این رابطه یک نفر دستگیر که پس از تشکیل پرونده 
جهت ســیر مراحل به مراجع قضایی معرفی شد. فرمانده مرزبانی استان آذربایجان 
غربــی گفــت: قاچاق فرآورده های غذایــی و دارویی عاوه بر صدمات جبران ناپذیر بر 
اقتصاد کشور، می تواند سامت جامعه را به شدت تهدید کند بنابراین مرزداران استان 
آذربایجان غربی با عزم جدی با هرگونه قاچاق کالا بصورت قاطع برخورد خواهند کرد.

یــادگار  خبرنــگار  کرمی،  شــیوا کرمــان- 
اســتان  گاز  شــرکت  مدیرعامــل  امــروز: 
ک رایگان  گذاری 765 اشــترا کرمــان از وا
بــه جامعــه هــدف اســتان در ســال ۱۴۰۲ 

خبر داد.
گاز  شــرکت  روابط عمومــی  گــزارش  بــه 
ســلیمانی  محمدرضــا  کرمــان،  اســتان 
گفت: در راســتای انجــام وظایف قانونی 

و مســئولیّت های اجتماعــی، رفــع محرومیت زدایــی و حمایــت از خانواده های 
گذار کرده است. ک رایگان وا کم بضاعت، این شرکت در سال گذشته 765 اشترا

گذار شده به مددجویان تحت  ک های وا وی در ادامه افزود: 398 مورد از اشترا
پوشــش کمیتــه امداد امــام خمینــی،144 مورد بــه ممدجویان بهزیســتی، 152 
ک به خانواده محترم شهداء و رزمندگان  ک به جانبازان محترم و 71 اشترا اشترا

گذار شده است.  عزیز وا
کیــد بــر اهمیــت ایــن موضوع،  مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان کرمــان ضمــن تا
، تنها یک بار از  ک رایــگان گاز بیــان کرد: متقاضیان واجد شــرایط دریافت اشــترا
پرداخت حق انشعاب معاف هستند، بنابراین کلیه مشترکین عزیز که مشمول 
این طرح می شوند، می توانند با دریافت معرفی نامه از دستگاه متولی و ارائه آن 

ک پذیری از این امتیاز قانونی برخوردار شوند. در زمان اشترا

در سال ۱۴۰۲ صورت گرفت؛

گاز  گذاری 765 اشترک رایگان   وا
در استان کرمان 

 توقیف اتوبوس حامل  داروهای قاچاق
گمرک مرزی سرو  در 

مدیرعامل موسســه رعــد الغدیر، ضمن 
، از ایجاد اشتغال برای  تبریک هفته کارگر
یــک هزار نفر از افــراد دارای معلولیت در 

کشور خبر داد.
موسســه  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
نیکــوکاری رعــد الغدیر، علیرضا آتشــک، 
کارگران را عامل اصلی توسعه، شکوفایی 
کشــور دانســت  اقتصــادی و اقتــدار هــر 
بــه  معلولیــت،  دارای  کارگــران  گفــت:  و 
دلیل شــرایط جســمی و حرکتــی، دارای 
شــرایط خاصی هســتند که باید دولت و 

کارفرماها به آن توجه ویژه تری کنند.
کارآفرینــی  نقــش  بــر  کیــد  تا بــا  وی 
اجتماعــی و تاثیــر آن بــر جامعــه عنــوان 
کرد: چشم انداز موسســه نیکوکاری رعد 
، تــاش بــرای اشــتغال زایی افراد  الغدیــر
توانمند دارای مهارت جویای کار است. 
در این مســیر ما متعهدیم تا با دسترس 
پذیــر کــردن و حمایــت از اشــتغال افــراد 
دارای معلولیت در کشــور برای رســیدن 

به اســتقال مالی و اجتماعی آنها تاش 
کنیم.  آتشــک معتقد اســت: افراد دارای 
معلولیــت، هماننــد ســایر افــراد، دارای 
توانایی های بالقوه هســتند و می توانند 

نقش موثری در جامعه ایفا کنند.
بــا   ، الغدیــر رعــد  موسســه  مدیرعامــل 
اشــاره به اشــتغال افــراد دارای معلولیت 
در بخــش خصوصــی اظهار کــرد: بخش 

در  مهمــی  نقــش  می توانــد  خصوصــی 
ایفــا  الغدیــر  رعــد  انــداز  چشــم  تحقــق 
نمایــد. ایــن بخــش می توانــد بــا ایجــاد 
ضمــن  مناســب،  شــغلی  فرصت هــای 
جامعــه  فکــری  ظرفیت هــای  توســعه 
کارگیری  بالاخــص گســترش فرهنگ بــه 
نیروی انســانی دارای معلولیت در بدنه 
تصویرســازی  جامعــه؛  در  کار  و  کســب 

فــرد  توانمندی هــای  ابعــاد  از  واقعــی 
معلــول را بــه نمایــش بگــذارد. کارآفرینی 
اجتماعی در موسسه خیریه رعد الغدیر، 
مشــارکت  موفــق  نمونه هــای  از  یکــی 
بخــش مردمــی و خصوصــی در توســعه 
فرصت های شغلی افراد دارای معلولیت 
اســت. وی بــا بیــان اینکه موسســه رعد 
کارآفرینــی اجتماعی  الغدیــر اولین مرکــز 
کشــور  در  معلولیــت  دارای  افــراد  بــرای 
اســت، افــزود: ایــن موسســه توانســته با 
کــز تمــاس، کارگاه خیاطی و  تاســیس مرا
گارگاه صنایع دستی برای 200 نفر از افراد 

دارای معلولیت اشتغال ایجاد کند.
وی ادامــه داد: خوشــبختانه تــا به امروز 
بخــش کاریابی موسســه رعــد الغدیر نیز 
توانســته بــا ثبــت اطاعــات افــراد دارای 
معلولیــت و ایجــاد ارتبــاط بــا صاحبــان 
مشــاغل، بــرای 800 نفــر از افــراد دارای 
معلولیت جسمی و حرکتی، ناشنوا و کم 

شنوا،  نابینا و کم بینا شغل پیدا کند.
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رئیس فدراسیون ورزش کارگری گفت: برای رونق 
ورزش کارگری نیاز به ســرمایه گذاری کارخانه ها 
و مجموعه هــای صنعتــی اســت، امــا عملکرد 
مجموعه هــا نشــان می دهد کــه در این بخش 
سرمایه گذاری کمتری شــده است. جواد رمضی 
در نشســت خبری ، که در ســالن نشست های 
فدراســیون ورزش کارگری برگزار شد، با تبریک 
هفته کارگر، اظهار داشــت: ورزش کارگری بیش 
از نیــم قرن اســت کــه فعالیت رســمی دارد و 

فدراســیون آماتور ورزش کارگری ۱۱ سال است 
که فعالیت خــود را به صورت جدی آغاز کرده و 
از بعد ســاختاری به یک بلوغ مطلوب رسیده ایم. 
وی با بیان این که ورزش کارگری طی سال های 
گذشته کمتر دیده شده و از سوی مسئولین مورد 
توجه قرار گرفته است، افزود: هر چقدر مسئولین 
به ورزش کارگری توجه جدی داشته باشند؛ تاثیر 
آن را که نشاط و شادابی در جامعه کارگری است 
شــاهد خواهیم بود. اگر به ورزش کارگری توجه 

نشود در توسعه ورزش همگانی نیز دچار مشکل 
خواهیم شد.

 رئیس فدراســیون ورزش کارگــری ادامه داد: 
ورزش کارگــری نباید تک بعدی دیده شــود و 
ســایر دســتگاه ها نیز باید حامی کارگران باشند 
و کارفرما ها در این زمینــه باید توجه ویژه ای به 

کارگران داشته باشند.
 یکی از برنامه های ما، توجه ویژه به بعد همگانی 
و تشــویق کارگران به ســمت ورزش است تا از 
مجموعه های فدراسیون کارگران بهره مند شوند. 
طی ســال های گذشــته اقدامات زیادی از سوی 

کارفرما هــا و کارخانه هــا بــرای ورزش کارگران 
صورت نگرفته و این ورزش به فراموشــی سپرده 
شــده است. این مســئله آســیب جدی به بدنه 
ورزش کارگــری وارد کرده که به نظر می رســد 
بایــد نگاه جدی تر به این مســئله صورت بگیرد. 
رمضی افزود: بــرای رونق ورزش کارگری نیاز به 
سرمایه گذاری کارخانه ها و مجموعه های صنعتی 
اســت که بتوانند از تیم ها حمایت لازم را داشته 
باشند، اما کارایی مجموعه ها نشان می دهد که در 
این بخش ســرمایه گذاری کمتری صورت گرفته 

است. 

ورزش - سلامت

ورزش کارگری نیاز به سرمایه گذاری 

کرد،  تأکید  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی 
به  اراک  آلومینیوم  مقابل  تیمش  شکســت 
خاطر تعویض هایی که در جریان بازی صورت 
گرفته، نبوده اســت. اوســمار لوس ویرا در 
نشست خبری با رسانه ها  اظهار داشت: هر 
چقدر به پایان فصل نزدیک می شویم، بازی ها 
سخت تر می شــوند و همه تلاش می کنند به 
هدف شان برسند. همیشه بازی هایی که مقابل 
سپاهان داشتیم سخت و حساس بوده است 
و شــاید فقط جزئیات کوچک نتیجه بازی را 
تغییر می دهد، بنابراین امیدوارم امروز بازی 
از این جزئیاتی که  خوبی داشته باشــیم و 

گفتم به خوبی استفاده کنیم.

وی ادامه داد: امیدوارم حمایت خوبی هم از سمت 
هواداران وجود داشــته باشــد. درست است ما یک 
جام از دســت دادیم، ولی انرژی هــواداران خیلی 
می توانــد به ما کمــک کند و امیــدوارم فردا مثل 

همیشه کنارمان باشد.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در واکنش به اینکه 
خیلی هــا معتقدند تعویض ها در بازی با اراک باعث 
شد فشار زیادی به سمت چپ خط دفاع پرسپولیس 
وارد شــود و در پاسخ به این پرسش که چه درسی 
از بازی مقابل آلومینیوم گرفته اســت، گفت: فرقی 
نمی کند چه بازی را ببریم و چه ببازیم، آدم باید از 

همه بازی ها درس بگیرد. 
خوب اســت کــه آدم همیشــه از بردهایش درس 
بگیرد، چون شــیرین است. شکســت همیشه تلخ 
است، اما ما یک لیگ دیگر را پیش رو داریم و همه 
تلاش مان را می کنیم تا بــه چیزی که می خواهیم 
برســیم. به نظرم اینطور که شما می گویید نیست 

و شکســت به خاطر تعویض ها نبــود. من به همه 
بازیکنانم اعتمــاد دارم. بعد از تعویض ها ما دو گل 
هم زدیم و بازیکنان بــه ما کمک کردند. همانطور 
که گفتم دفاع تیمی از مهاجم شروع می شود تا نفر 
آخر که در دروازه اســت؛ به همین خاطر من هیچ 
وقت نظر انفــرادی ندارم که بگویم یک نفر ضعیف 
اســت یا تیم مقابل قوی است. همیشه اعضای یک 

تیم با هم هستند.
یک بازیکن باید خودش را در زمین نشان دهد

اوســمار درباره اینکه ظاهراً جنگ روانی از ســوی 
تیم سپاهان شروع شــده است و بازیکنان این تیم 
خصوصاً امید نورافکن اقدام به انتشار استوری هایی 
در فضــای مجازی کرده اند،  خاطر نشــان کرد: من 
نمی دانم آنها چه گفتند و نمی توانم نظر بدهم، ولی 

به نظرم یک بازیکن باید خودش را در زمین نشان 
دهد؛ از زمانی که داور ســوت شروع بازی را می زند 
تا پایان بازی کارش را به نحوی شایسته انجام دهد.

ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس در مورد دو بار 
کامبک خوردن تیمش در دیدار با آلومینیوم عنوان 
کــرد: بازی های به این نحو از نظر احساســی روی 
بازیکنان تأثیر می گذارد، اما ما در طول هفته روی 
بچه ها کار کردیم و در تمرین روز گذشته مشخص 
بود که بچه ها بر احســاس خود غلبه کردند و آماده 

بازی فردا هستند.

ë  حاضرم همیشه در ورزشگاه آزادی و با 50 هزار
تماشاگر بازی کنیم

وی در پاســخ به این پرسش که آیا به نظرش توقع 

هواداران از پرســپولیس ممکن است روی بازیکنان 
این تیم فشــار بیاورد، گفت: سؤال خوبی است، اگر 
تصمیم گیری با من باشــد و به مــن بگویند همه 
بازی های لیگ را در ورزشــگاه آزادی و با 50 هزار 
هوادار برگزار کنید، من حتماً این را قبول می کنم.

ســرمربی تیم فوتبال پرسپولیس راجع به وضعیت 
امید عالیشــاه و مصدومیــت او و همچنین غیبت 
دانیال اســماعیلی فر در دیدار فــردا تصریح کرد: 
بازیکنان بزرگی مثل عالیشــاه، امیــری، رفیعی و 
بیرانونــد نه تنها در پرســپولیس بلکه در تیم های 
دیگر هم بازی کنند غیبت شــان در بازی احساس 
می شود. خیلی بد اســت که دانیال را در این بازی 
نداریم، ولی مطمئن باشید جایگزین او خوب است 

و جواب اعتماد تماشاگران را خواهد داد.
رفیعی با کارش در زمین جواب اعتماد ما را داد

اوسمار در مورد عملکرد امیررضا رفیعی در دیدار با 
آلومینیوم اراک نیز یادآور شد: فکر می کنم امیررضا 

با کارش جواب اعتماد ما را در زمین داد.
 روی چهار گلی کــه مقابل آلومینیوم هم خوردیم 
شانســی برای گرفتن آنها نداشت. خدا را شکر در 
تیــم ما این حمایــت وجود دارد، چــون بچه ها با 
هم دوست هســتند و همین هم روی کار ما تأثیر 
می گذارد و باعث می شــود همه بهترین عملکرد را 

داشته باشند.
وی در پاســخ به این پرسش که پرسپولیس شش 
سال اســت ســپاهان را در آزادی شکست نداده و 
آیا برنامه ویــژه ای برای این مســابقه دارد، گفت: 
یک مثالــی ما در برزیل داریم کــه می گوید، »هر 
چقدر شــما یک نفر را نمی برید، به بردنش نزدیک 
می شــوید و هر چقدر هم که شما یک نفر را ببرید، 

به باخت به او نزدیک تر می شوید«!

بهداشــت  مرکز  تغذیه  بهبــود  مدیرگروه 
نان  تاثیر مصرف  به  با اشــاره  خوزســتان 
کامل در ســلامت انســان، گفت: بر اساس 
پژوهش های انجام شده، افرادی که از نان های 
ابتلا  کامل استفاده می کنند کمتر در معرض 
به سرطان های معده، سینه، خون و پروستات 

قرار دارند.

مهنــوش صاحبــدل اظهــار کــرد: در تحقیقات 
انجام شده، اولین عامل خطر سال های از دست رفته 
عمر در ایران منتســب بــه مصرف کم غلات کامل 
بوده است. مصرف نانی که با آرد سفید تهیه می شود 
خطر اضافه وزن و چاقی، بیماری های غیرواگیردار 
به ویژه دیابت، چربی خون بالا و بیماری های قلبی 
عروقی و سرطان ها و همچنین کمبود ریزمغدی ها 

را افزایش می دهد.
وی افزود: نان ســفید در مقایســه بــا نان کامل از 
نظر تغذیه ای ارزش کمتــری دارد اما نان هایی که 
به مقدار اســتاندارد و معینی سبوس دارند اگرچه 

رنگشان تیره تر است، ارزش غذایی بیشتری دارند.
صاحبــدل، دربــاره ویژگی هــای دانه هــای گندم 
بیان کرد: یک دانه گندم از ســه قســمت سبوس، 
آندوسپرم و جوانه تشکیل شده است و لایه بیرونی 
دانه را سبوس می نامند. این قسمت سرشار از فیبر، 

ویتامین های گروه B و آنتی اکسیدان است.
 لایه میانی کــه بزرگ ترین جزء دانه را تشــکیل 
می دهد، آندوســپرم نــام دارد و از کربوهیدرات و 
مقادیر بســیار کمی پروتئین و ویتامین ها تشکیل 
شده است. درونی ترین قسمت دانه، جوانه است که 
حاوی پروتئین به ویژه اســیدهای آمینه ضروری، 
چربی ها و بیشتر اســیدهای چرب غیراشباع مانند 
اولئیــک، لینولئیــک و-لینولئیک، فیبر و بیشــتر 
فیبــر نامحلــول، ویتامین هــای گروه B شــامل 
نیاســین، تیامین و فولات، مواد معدنی آهن، روی 
و منیزیــوم و همچنیــن ترکیبات فعال زیســتی 
مانند آنتی اکســیدان ها، استرول ها، فیتوکمیکال ها 
مانند فنولیک اسید، پلی فنول ها، فیتواسترول ها و 

ویتامین E است.
وی افزود: وقتــی دانه ها به آرد تبدیل می شــوند، 
می توان آن ها را تصفیه کرد یا به صورت کامل برای 
تهیه نان اســتفاده کرد. فرآینــد تصفیه، هم جوانه 
غنی از پروتئین و هم بخش های سبوس پرفیبر دانه 
را حذف می کند تا آرد نرم تر و سفیدتری در مقایسه 
با آرد کامل به دست بیاید. به همین دلیل نان های 
تهیه شده از آرد سفید نسبت به نان های تهیه شده 

از آرد کامل، رنگ سفیدتری دارند.
مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
گفت: از ســوی دیگر، آرد کامل با استفاده از تمام 
قســمت های دانه تهیه می شود به همین دلیل نان 
تهیه شده از این نوع آرد از نظر تغذیه ای ارزشمندتر 

است
ë اثر مفید مصرف نان کامل بر سلامتی

وی عنوان کرد: بهترین نانی که از آرد گندم می توان 
تهیه کرد، نان کامل اســت. نان کامل از آردی تهیه 
می شود که هر سه بخش دانه گندم شامل سبوس، 
جنین و آندوسپرم در آن حفظ شود. چنین نانی از 
پروتئین، کلســیم، آهن و ویتامین بالایی برخوردار 
است و می تواند بخش بسیاری از نیازهای جامعه به 

مواد مغذی را فراهم کند.
صاحبــدل ادامــه داد: همچنیــن نــان کامــل از 
منابــع اصلی تامین فیبر اســت که وجــود آن در 
تضمین کارکرد طبیعی دســتگاه گوارش انســان 
ضروری اســت. مصرف غلات کامــل، کاهش خطر 
بیماری هــای دیابت، بیماری هــای قلبی - عروقی، 
چاقی، بیماری های گوارشــی، مشکلات متابولیکی 
و برخی از ســرطان ها را به دنبال دارد اما با وجود 
فواید بســیاری کــه نان کامــل دارد، درصد بالای 
سبوس گیری و حذف جنین در تولید آرد برای انواع 

نان های سنتی و فانتزی رخ می دهد.
ë  مصرف زیاد نان سفید چگونه کیفیت زندگی را

کاهش می دهد؟
وی بیان کرد: در دهه های اخیر، مصرف نان سفید 
افزایش یافته اســت در حالی که ایــن نوع نان نه 
تنها ارزش غذایی مناســبی نــدارد بلکه به عنوان 
یکی از عوامل اصلی بیماری هایی مانند سوءتغذیه، 
مشــکلات گوارشــی، بیماری های قلبی - عروقی، 
دیابت و چاقی در کشــور محسوب می شود. مصرف 
زیاد نان سفید، هزینه های بهداشتی و درمانی را بالا 

می برد و کیفیت زندگی  را کاهش می دهد.
مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
گفت: غــلات کامل جزو آن دســته از مواد غذایی 
هستند که می توانند سبب کاهش خطر بیماری های 
مزمن شــوند زیرا دارای فیبر، منیزیم، فولات، آنتی 
اکســیدان ها، فیتواســتروژن ها، پیریدوکســین و 

پتاسیم هستند.
وی افــزود: نان غذای اصلی مــردم در همه دنیا و 

در ایران اســت. نان همواره نــزد ایرانیان از جایگاه 
خاصی برخوردار بوده اســت و غــذای اصلی مردم 
کشــورمان را تشکیل می دهد و بخش قابل توجهی 
از پروتئین و انرژی مورد نیاز بدن و همچنین انواع 
ویتامین هــای گروه B و آهــن و فیبر غذایی از آن 
تامین می شــود. در ایران نیمــی از انرژی دریافتی 

روزانه از نان گرفته می شود.
صاحبدل گفت: متخصصان تغذیه با توجه به افزایش 
آمــار چاقی و اضافه وزن در همه گروه های ســنی 
و افزایش بیماری های غیرواگیر مانند ســکته های 
قلبی و مغزی، فشــار خون، دیابت و چربی خون و 
تاثیر نان های سبوس دار در پیشگیری و درمان این 
بیماری ها، توصیه به مصرف نان های کامل می کنند.

ë ویژگی های یک نان خوب و کامل
مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
بیان کــرد: یک نان خوب ظاهری مناســب، کاملا 
پخته و برشــته دارد و سطح آن ســوخته نیست. 
دارای طعم و مزه خوشــایند و بوی مطبوع ناشی از 
خمیر تخمیر شده است و طعم و مزه فلزی ناشی از 

مصرف جوش شیرین را ندارد.
وی افــزود: یک نان خوب نمک کمــی دارد و باید 
بافت مناســب، نــرم و یکنواخت ناشــی از خمیر 
عمل آوری شــده با خمیر مایه داشــته باشــد. نان 
خوب نانی است که از انواع آرد کامل غلات مختلف 
مانند گندم، چاودار، جودوســر، جو و ..... در تولید 

آن استفاده شود.
ë خواص نان کامل

صاحبدل بیان کرد: ســبوس گندم و نان های کامل 
)ســبوس دار( به طور کلــی سرشــار از پروتئین، 
 B و گروه E کربوهیــدرات و انواع ویتامین هــای
و امــلاح مختلف آهــن، منیزیم، روی، پتاســیم و 
فیبر هســتند. وقتی ســبوس غلات جدا می شود 
ویتامین های گروه B در آن ها کاهش می یابد. وجود 
فیبــر در این غلات آن ها را به مــاده ای فوق العاده 
عالی تبدیل می کند و آن را به عنوان طلای گیاهی 

می شناسند.

وی افــزود: وجود فیبر محلــول در گندم آن را به 
مــاده ای فوق العاده برای پیشــگیری بســیاری از 

بیماری ها تبدیل کرده است.
ë تاثیر استفاده از نان های کامل بر سلامتی

مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
گفت: ســبوس یک ماده غذایی است که در بیشتر 
اســتفاده می شود.  آرایشــی ضدپیری  محصولات 
ســبوس موجود در نان های کامل پوست را در برابر 
نور خورشــید محافظت می کند و به علت داشــتن 
ویتامین های گروه B برای پیشــگیری از سفیدی و 

ریزش مو بسیار مفید است.
ë مصرف نان های کامل در لاغری تاثیر دارد؟

وی بیان کرد: از آنجا که سبوس موجود در نان های 
کامل منبع غنی از فیبر اســت، می تواند در افزایش 
سوخت و ســاز چربی در بدن موثر باشد و موجب 
لاغری شــود. ســبوس گندم وقتی در روده با آب 
ترکیب می شــود، حجم محتــوای روده را افزایش 
می دهد و موجب احساس سیری و کاهش دریافت 

غذا می شود.
مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
گفت: اســتفاده از نان های کامل و رعایت یک رژیم 
غذایی سرشار از فیبر به هضم غذا کمک می کند و 
موجب نرم شدن مدفوع و دفع راحت تر آن می شود.

وی افزود: استفاده از نان های کامل، موثرترین روش 
برای پیشگیری از ابتلا به یبوست و بواسیر است.
پیشگیری از انواع سرطان ها با مصرف نان کامل

صاحبــدل گفت: نان کامل علاوه بــر اینکه مقادیر 
زیادی کلســترول جــذب می کند قــادر به جذب 
مقادیر زیادی مواد ســمی مانند رادیکال های آزاد، 
سرب، کادمیوم و افلاتوکسین ها و دفع آن ها از بدن 
است. بر اساس پژوهش های انجام شده، افرادی که 
از نان های کامل استفاده می کنند کمتر در معرض 
ابتلا به سرطان های معده، سینه، خون و پروستات 

قرار دارند.
وی افــزود: فیبر موجــود در نان های کامل موجب 
کنتــرل قند خــون در بدن می شــود و هضم مواد 
نشاســته ای را با سرعت کمتری انجام می دهد و در 
نتیجه، قند به آهستگی به میزان کمتری وارد خون 
می شود و از بالا رفتن یک باره قند خون جلوگیری 

خواهد شد.
مدیرگروه بهبود تغذیه مرکز بهداشــت خوزستان 
گفــت: فیبر نان کامــل موجب افزایــش دریافت 
ویتامین های گروه B و کنترل فشار خون می شود. 
یکی دیگر از خواص نان های کامل، کنترل ســطح 
کلســترول خون اســت. ســبوس گندم هیچگونه 
کلســترولی ندارد و دارای فیبر زیادی اســت که با 
اتصال به اســیدهای صفراوی مانع جذب کلسترول 
می شود. وی بیان کرد: به دلیل وجود ویتامین های 
گروه B در نان های کامل، مصرف این نان ها موجب 
پیشــگیری و درمان بیماری هــای روحی و روانی 

مانند افسردگی می شود.

سلامت

اوسمار:  

شکست ما مقابل آلومینیوم به خاطر تعویض ها نبود

»نان کامل« چه نانی است؟

آگهی مفقودی
دوبــرگ سندموتورســیکلت پرنــد مــدل 1393به شــماره انتظامی 
شاسیNB3150E9000300629وشــماره  541/24696وشــماره 
است.   اعتبارســاقط  مفقودوازدرجه  موتور101411بنام رضاکوشــکی 

بروجرد

آگهی مفقودی
برگ ســبز خــودروی پــژو 405  مــدل 1385 بــه شــماره موتور 
12485020923 و  شــماره شاسی 13224160و  شماره پلاک 718 

ج 64 ایران 31  مفقود گردیده  و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

هاشمی:

 ناوگان تجهیزات فدراسیون ها به روز می شود

وزیــر ورزش و جوانــان گفت: 
مهدی الفتی با کســب سهمیه 
المپیک نشــان داد که اگر به 
این رشــته ها توجه شــود این 
اســتعدادها قطعا به افتخارات 
بزرگی دست پیدا خواهند کرد.

به گزارش پایگاه خبری وزارت 
الفتی  و جوانان، مهدی  ورزش 
ژیمناســتیک  تیم  ملی پــوش 
به  کشــورمان که اخیرا موفق 
پاریس  المپیک  سهمیه  کسب 
شــد با حضــور در وزارت ورزش و جوانان با کیومرث هاشــمی دیدار و 

گفتگو کرد.
کیومــرث هاشــمی در این دیدار با ابــراز خوشــحالی از موفقیت اخیر 
ژیمناستیک کشــور اظهار داشت: این موفقیت و کسب سهمیه می تواند 
شــروعی باشد برای رشــته هایی که شــاید تا پیش از این هیچکس به 
موفقیت آن فکر نمی کرد و اینکه بتوانیم در رویدادهای مهم کسب مدال 
کنیم. با اســتعدادهایی که وجود دارد و زحماتی که مجموعه فدراسیون 

انجام داد توانستیم به این موفقیت برسیم.
وی افزود: مهدی الفتی با ســهمیه ای که به دســت آورد و مدالی که در 
بازی های آســیایی کســب کرد نشــان داد که اگر به این رشته ها توجه 
شود این اســتعدادها قطعا به افتخارات بزرگی دست پیدا خواهند کرد. 
حضور در المپیک یک افتخار برای کشورها و ورزشکار محسوب می شود 

و بهترین های دنیا در این رویداد بزرگ حضور پیدا می کنند.
وزیر ورزش و جوانان با تاکید براینکه حضور در المپیک یک اتفاق بزرگ 
برای هر ورزشــکار است اظهار داشــت: آن چیزی که در ابتدا مهم است 
حضور این ورزشــکاران به عنوان سفیران کشور در این رویداد است و در 
مرحله بعدی گرفتن نتیجه از این مســابقات مهم است. تا همین جا که 
این سهمیه به دســت آمده یعنی ورزشکار توانسته شایستگی های خود 
را نشان دهد. از همه دوســتانی که برای این رشته مادر تلاش می کنند 
تقدیر و تشــکر می کنم و همدلی همه دوستان منجر به کسب موفقیت 

می شود.
وزیــر ورزش و جوانان درباره وضعیت ژیمناســتیک اظهار کرد: از ابتدا 
یک سیاست را سعی کردیم به فدراسیون ها انتقال دهیم و آن هم ایجاد 
آرامش در جامعه ورزش اســت. در شــرایط آرامش است که ورزشکار و 

کادر فنی و مجموعه فدراسیون می توانند فعالیت کنند.
کیومرث هاشمی اظهار داشت: آن چیزی که خواست جامعه ژیمناستیک 
و پیشکســوتان این رشته است که در ســایه همدلی و ثبات این رشته 
بتواند به موفقیت های دوچندان دســت پیدا کند. باید همگی به فضای 

آرامش کمک کنیم و حیف است که این موفقیت ها به هدر برود.
وزیــر ورزش و جوانــان خاطرنشــان کــرد: تمام تلاش مــا حمایت از 
فدراسیون ها است و پیش بینی کرده ایم که ناوگان تجهیزات فدراسیون ها 
به روز شود. به فدراسیون ها اعلام کردیم که نیازهای اولیه را برای تجهیز 

کمپ های تیم ملی به ما اعلام کنند.

تفاوت ابتلا به سرطان در کودکان ایران و اروپا

گروه سلامت -حبیب احسنی پور: 	
فوق تخصص هماتولوژی و انکولوژی کودکان گفت: برای کاهش فاصله میان 
درمان کودکان مبتلا به ســرطان در ایران با کشــورهای توسعه یافته تلاش 
می کنیم. علی نادری، با بیان ضرورت پرداختن به موضوع انکولوژی کودکان، 
افزود: ۲۰ تا ۳۰ درصد جمعیت ایران را کودکان تشکیل می دهند. این نسبت 
در کشــورهایی مانند آلمان بســیار کمتر از این مقدار است، به همین دلیل 
بیماری های کودکان در ایران به نسبت کشورهای توسعه یافته نیازمند توجه 
بیشــتری هستند. وی ادامه داد: جالب اســت که ابتلاء به انواع سرطان های 
کودکان در ایران نســبت به کشورهای غربی نیز متفاوت است، به طور مثال 
ســرطان لنفوم در ایران شایع تر از کشورهای غربی است. رئیس بخش پیوند 
بیمارســتان فوق تخصصی محک، با بیان آنکه بیمارســتان محک به عنوان 
تنها بیمارستان فوق تخصصی سرطان کودک در ایران تلاش می کند تا فاصله 
میــان درمان کودکان در ایران را با کشــورهای توســعه یافته کاهش دهد، 
افزود: بر همین اساس چهارمین کنگره بین المللی انکولوژی کودکان با هدف 
تبــادل اطلاعات میان محک و متخصصان ملــی و بین المللی و با تمرکز بر 
رویکــرد درمان چند تخصصی در تومورهای مغزی کودکان در محک برگزار 
می شود. این فوق تخصص هماتولوژی و انکولوژی کودکان، به تبیین اهمیت 
رویکــرد چند تخصصی در درمان تومورهای مغزی شــایع کودکان پرداخت 
و گفت: ماهیت رشته ســرطان کودکان چند تخصصی است و من به عنوان 
یک انکولوژیست نمی توانم ادعا کنم که پیوند و شیمی درمانی می کنم اما از 
دریافت نظر جراح، رادیولوژیســت و…، بی نیاز هستم. در این کنگره تلاش 
می شــود تا همه تخصص ها در کنار یکدیگر قرار گیرند تا بتوانیم به پروتکلی 
جامع در خصوص تومورهای مغزی دست پیدا کنیم. وی با بیان آنکه هر یک 
از مراکــز انکولوژی در ایران در اجرای پروتکل های درمانی اســتقلال دارند، 
ادامه داد: اغلب جراحی های نوروانکولوژی کودکان در مراکز دانشگاهی انجام 
می شود و پس از آن بیماران برای ادامه درمان با رادیوتراپی و شیمی درمانی 
به محک مراجعه می کننــد. بنابراین پیروی از یک پروتکل درمانی می تواند 
شــرایط درمان و رســیدن به بهبودی فرزندانمان را تسهیل بخشد که این 
موضوع با توجه به درمان چند تخصصی مقدور می شــود. نادری با اشاره به 
برگزاری کنگره بین المللی انکولوژی کودکان )یادبود پرفســور پروانه وثوق( 
با حضور متخصصان انکولوژی کودکان داخلی و خارجی در روزهای ۲۶ الی 
۲۸ اردیبهشــت ۱۴۰۳ در محک، گفت: امیدواریم با حضور متخصصان ملی 
و بین المللــی زمان تبادل اطلاعات تخصصی در حوزه درمان کودکان فراهم 

شود.

خبر

کوتاه از سلامت
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معاون سرمایه گذاری و تأمین مالی صندوق توسعه 
ملــی در واکنش بــه انتقاد وزیر نیــرو از عملکرد 
این صنــدوق در تأمیــن مالــی نیروگاه ها گفت: 
صندوق توســعه ملی آمادگی کامــل برای تأمین 
مالی نیروگاه هــا را دارد. رضا محمــدی افزود: با 
وجود بدهی یک و نیم میلیــارد دلاری نیروگاه ها 
به صندوق توســعه ملــی و عدم همکاری ســایر 
دســتگاه ها ازجمله وزارت نیرو در خصوص وصول 
مطالبات صنــدوق، این صنــدوق آمادگی دارد تا 
در صــورت معرفی طرح ها نســبت به تأمین مالی 

نیروگاه ها اقدام کند.
وی گفــت: هنوز هیچ طرحــی از جانب بانک های 
عامل به منظور تأمیــن مالی نیروگاهی به صندوق 
واصل نشده اســت. با وجود همه مشکلات موجود 

صندوق توســعه ملی با ایده های نــو تأمین مالی 
چند نیروگاه را دســت بررســی دارد و در آخرین 
اقــدام نیروگاه فولاد خوزســتان را به زودی تأمین 
مالی خواهد کرد. وی به قول همکاری وزارت نیرو 
به منظور وصول مطالبات صندوق توسعه ملی اشاره 
کرد و خواستار آن شد این موضوع هرچه سریع تر 

عملیاتی شود.
معاون سرمایه گذاری و تأمین مالی صندوق توسعه 
ملی بر ضرورت پرداخت مطالبات ســرمایه گذاران 
نیروگاهی که این امر سبب شده مطالبات صندوق 
پرداخت نشــود تأکیــد کرد و گفــت: همچنین 
ضروری اســت وزارت نیرو در اسرع  وقت نسبت به 
تدوین آیین نامه طرح هایی کــه از محل ماده ۱۲ 
قانون رفع موانــع تولید رقابت پذیــر تأمین مالی 

شده اند اقدام لازم را به عمل آورد. محمدی ضمن 
تأکید بر این که صندوق توســعه ملی در راستای 
اهداف توســعه ای خود آمادگی کامــل به منظور 
تأمیــن مالی نیروگاه هــا را دارد گفت: وزارت نیرو 
طرح های نیروگاهی مدنظر را به طور شفاف معرفی 

کند.
بنابراین  گزارش علی اکبر محرابیان روز گذشــته 
در بازدید از کارخانه های گــروه مپنا ضمن انتقاد 
از عملکرد صندوق توســعه ملــی در تامین مالی 
طرح های نیروگاهی ابراز امیدواری کرد که به زودی 

رویکرد این صندوق تغییر کند.
وی تامیــن مالــی طرح های نیروگاهی را بســیار 
مهم دانســت و ادامه داد: نمی توان طرح های مثل 
فولاد و ســایر صنایع تامین مالی شوند، اما صنعت 

نیروگاهی که زیرســاخت همه این صنایع اســت 
تامین مالی نشــوند. وزیر نیرو ابراز امیدواری کرد 
با تامین مالی از ســوی صندوق توسعه ملی بتوان 
طرح هــای نیروگاهی را به موقع بــه بهره برداری 
برســانیم ومتأسفانه صندوق توســعه ملی در این 
زمینه نقش خود را ایفا نکرده اســت. می بایســت 
منابع کشــور در مسیر واقعی توسعه به کار گرفته 

شود.

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 
بر تســریع در روند احداث آب شــیرین کن طرح 
تامیــن آب اضطراری سیســتان و زاهدان تاکید 
کــرد و گفت: افزایش جبهه هــای کاری می تواند 
در تســریع عملیات اجرایی پروژه اثرگذار باشد. 
هاشــم امینی، مدیرعامل شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشــور در جریان بازدید از ســد جریکه 
در شهرســتان زهک، چاه نیمه ها و پروژه احداث 
آب شیرین کن طرح تامین اضطراری آب سیستان 

و زاهدان با اشــاره به ضــرورت تامین پایدار آب 
شرب و بهداشــت شــهروندان منطقه و اهمیت 
پروژه آب شــیرین کن زاهدان از نظر ملی و توجه 
ویژه دولت به آن، گفت: افزایش جبهه های کاری 
می تواند در تسریع عملیات اجرایی پروژه اثرگذار 
باشــد و علاوه بر ایــن باید راهکارهــای متنوع 
دیگری نیز برای تسریع در تکمیل آن مورد توجه 
قرار گیرد. امینی با اشــاره به نشســت تخصصی 
بررسی راهکارهای تسریع عملیات اجرایی پروژه 

آب شــیرین کن گفــت: در این جلســه اقدامات 
انجام شــده در بخش آب، بــرق، نصب تجهیزات 
و راه اندازی آب شیرین کن، ایستگاه پمپاژ و موارد 
مربوط به محوطه سازی و دیوارکشی مورد بررسی 
قرار گرفت و امیدواریم این پروژه هرچه سریع تر 
به بهره برداری برســد. گفتنی است، این پروژه به 
عنوان بزرگ ترین آب شیرین کن خشکی جهان با 
ظرفیت تامین 100 هزار مترمکعب در شبانه روز 
سیستان و زاهدان در حال اجراست.به منظور تامین اضطراری بخشی از آب مورد نیاز 

وزیر نفــت از برنامه جدید وزارت نفت برای 
تولید بنزین از متانول به منظور کمک به رفع 
ناترازی بنزین خبر داد و گفت: بخشــی از 
تولید متانول کشــور به سمت تولید بنزین و 
ارزش  افزوده ســوق داده می شود که دانش 

فنی و توانمندی تولید آن را داریم.

جواد اوجــی، وزیر نفت در حاشــیه آیین امضای 
تفاهم نامه های مطالعه طرح های توسعه 16 میدان 
گازی بــا هلدینگ ها، شــرکت های پتروشــیمی 
و اکتشــاف و تولیــد ایرانی در جمــع خبرنگاران 
اظهار داشــت: ســابقه نداشته اســت شرکت های 
پتروشــیمی در زمینه توسعه میدان ها ورود کنند، 
در نمایشگاهی که در حسینیه امام خمینی )ره( با 
حضور رهبر معظم انقلاب برگزار شد، ایشان تأکید 
کردند کــه از ظرفیت هلدینگ ها و شــرکت های 
بزرگ استفاده کنید که امروز الحمدالله این اتفاق 

مبارک رقم خورد.
وی افــزود: اســتفاده از ظرفیــت هلدینگ هــا و 
شــرکت های بزرگ صنایع پتروشــیمی در توسعه 
میدان های گازی اهمیت بسیاری دارد؛ امروز برای 

توســعه نزدیک به 16 مخزن گازی با شرکت ها و 
هلدینگ های بزرگ پتروشــیمی کشور تفاهم نامه 
امضا شــد که به ســمت قرارداد و اجرایی شــدن 

می رود.
وزیر نفت تصریح کرد: شــرکت ها و هلدینگ های 
بزرگ پتروشــیمی با کمک شرکت های اکتشاف و 
تولید در توسعه میدان های گازی 6 میلیارد و 400 
میلیون دلار ســرمایه گذاری می کنند و با توسعه 
این میدان ها، در دو، سه سال آینده بیش از 127 
میلیون مترمکعب گاز به تولید گاز کشــور افزوده 
می شود که هم تأمین کننده خوراک پتروشیمی ها 
خواهــد بود و هم بــه فرایند توســعه میدان های 
گازی کشور کمک می کند. وی ادامه داد: پارسال 
قراردادهای سازنده ای با شرکت ها و هلدینگ های 

بزرگ پتروشــیمی در زمینــه جمع آوری 
گازهای مشــعل داشــتی که بخشی 

از این هــا به بهره برداری رســیده 
و بقیه  نیــز با جدیــت درحال 
امضای  از  اوجی  است.  پیگیری 
تفاهم نامه با شرکت های تولید 
متانول برای تولید بنزین خبر 
در خصــوص  گفــت:  و  داد 
تولید بنزین در مجتمع های 

پتروشــیمی، به ویژه پتروشــیمی هایی که متانول 
تولیــد می کنند، با شــرکت های ملــی پالایش و 
پخش فرآورده هــای نفتی و صنایع پتروشــیمی 
برنامه ریزی هایی شده و تفاهم نامه ای با شرکت های 
تولید متانول امضا شده تا با تولید بنزین از متانول، 
به رفع ناتــرازی بنزین کمک 
کند. وی افزود: ان شاءالله 
بخشی از تولید متانول 
تولید  به سمت  کشور 
بنزین و ارزش  افزوده 
می شود  داده  ســوق 
و امــروز بســیاری از 
خــوراک  از  کشــورها 
تولید  به  متانول 

بنزین دست یافته اند که ما دانش فنی و توانمندی 
تولید آن را داریم؛ بنابراین در بعضی پتروشیمی ها 
که ســهام داران آن ها تمایل داشــتند، با همکاری 
شــرکت ملی صنایع پتروشیمی این اتفاق مطلوب 
رقم خواهــد خورد و ما بخشــی از ظرفیت تولید 
متانــول را به تولید بنزین ســوق خواهیم داد که 
اعــداد و ارقــام آن را در مصاحبه های بعدی اعلام 
خواهــم کرد. وزیر نفت با بیــان اینکه "با توجه به 
افت قیمتی که طی چند ســال گذشــته در بحث 
محصولات تولید متانول داشته ایم و از طرفی برای 
جبران ناترازی بنزیــن، می توانیم از بنزینی که از 
خوراک متانول تولید می شــود اســتفاده کنیم"، 
گفت: این موضوع پیشتر به صورت موفق در کشور 
چین هم اتفاق افتاده است. وی افزود: بهره برداری 
از 79 پروژه نیمه تمام به ارزش 16 میلیارد دلار در 
دســتور کار قرار دارد و 50 پروژه جدید همسو با 
ارزش افزوده بــه ارزش 25 میلیارد دلار را نیز در 
دســتور کار داریم؛ از این پروژه ها و پروژه هایی که 
تکمیل می شوند یا نیمه تمام هستند، روزانه 300 
تا 400 هزار بشکه به تولید نفت ما اضافه می شود، 
همچنین روزانه 35 میلیون مترمکعب به تولید گاز 
و بیــش از 50 هزار بشــکه در روز نیز به ظرفیت 

پالایشی کشور اضافه خواهد شد.

معاون سرمایه گذاری و تأمین مالی صندوق توسعه ملی:

صندوق توسعه ملی آمادگی کامل برای تأمین مالی نیروگاه ها را دارد

عملیات اجرایی بزرگ ترین آب شیرین  کن خشکی جهان سرعت می گیرد

با ورود هلدینگ های پتروشیمی  در میادین گازی؛

پیش بینی ناترازی ۱۰ تا ۱۱ هزار مگاواتی برق ؛سرمایه گذاری 6 میلیارد و 400 میلیون دلار 

تابستان سخت و گرم 
مدیرعامل شرکت توانیر گفت: در 
ابتدای دولت رقــم ناترازی حدود 
۱۴ هزار مــگاوات بود پیش بینی 
با اقداماتی که  این است امســال 
صورت می گیــرد به حدود ۱۰ تا 
۱۱ هزار مگاوات برسیم. مصطفی 
رجبی مشهدی، مدیرعامل شرکت 
توانیر در حاشــیه مراسم رونمایی 
از پویــش با انرژی کــه با حضور 
مســئولین صنعت برق و جمعی از هنرمندان و ورزشــکاران در پردیس 
ســینمایی ملت برگزار شد، اظهار داشــت: یکی از شاخص های مصرف 
برق؛ شــدت مصرف انرژی در کشور اســت که این شاخص در کشور ما 
دو برابر متوســط جهانی است. وی افزود: همیشــه نیازمند این هستیم 
که مصرف بهینه داشته باشــیم تا بتوانیم نیاز تقاضاهای جدید و بخش 
مولد کشور را تامین کنیم. مدیر عامل شرکت توانیر با بیان اینکه "هدف 
از این پویش این اســت که مشــترکان تجــاری و خانگی که 80 درصد 
تعداد مشــترکان و 50 درصد مصرف دوران اوج مصرف کشور را تشکیل 
می دهند به کاهش مصرف تشــویق کنیم"، گفت: به همین جهت جایزه 
و هــم پاداش صرفه جویی در دســتور کار قرار گرفته اســت. وی ادامه 
داد: بیش از 80 میلیون جایزه به کســانی که کاهش مصرف برق داشته 
باشند و مســتمرا این کار را تکرار کنند، داده خواهد شد، این مشترکان 
با این اقدام هم برق پایدار دریافت می کنند و هم بخش مولد کشــور از 
انرژی بیشتری برخوردار خواهند بود و ما می توانیم به نقاط بسیار گرم و 
همچنین مراکز بیمارستانی، خدماتی و آموزشی برق مورد نیاز را ارسال 
کنیم. رجبی مشــهدی درباره تامین برق رمزارزها گفت: برای کسانی که 
به صورت مجاز استخراج رمزارز داشته باشند، پیش بینی شده از ساعت 
2 بامداد تا 9 صبح که ســاعت بار حداقل اســت بتوانند از برق استفاده 
کنند اما برای کسانی که بصورت غیرمجاز از شبکه برق استفاده می کنند 
جرایم ســنگینی پیش بینی شده است اگر دســتگاههای آنها شناسایی 
شــود ضبط و تحویل مقامات قضایی شده و بر اساس قوانین جدید امحا 
خواهد شد و قطعا جرایم سنگین از زمانی که تشخیص داده شود اعمال 
خواهد شــد. مدیر عامل توانیر خاطرنشان کرد: از هموطنان می خواهیم 
از طریق ســامانه “برق من” گزارش رمزارزهای غیرمجاز را اعلام کنند 
این گزارش عــلاوه بر اینکه محرمانه خواهد مانــد، می توانند از پاداش 
بهره مند شــوند و متناسب با ماینرهایی که کشف می شود، عدد پاداش 
بیشتر می شــود و به تامین برق پایدار کمک می کند. وی درباره جایزه 
کاهش مصرف تصریح کرد: ما بیش از 42 مشترک صنعت برق داریم که 
از این تعداد حدود 32 میلیون مشترک خانگی و تجاری هستند اگر این 
تعداد مشــترک کاهش مصرف برق داشــته باشند طی 21 هفته در نظر 
گرفته شــده به صورت امتیازی از جوایزی که پیش بینی شده بهره مند 
خواهند شــد، ممکن است مشترکین بیش از دو یا چند بار از این جوایز 
بهره مند شــوند و محدودیتی در این جوایز وجود ندارد. رجبی مشهدی 
بیان داشت: مشــترکان خانگی و تجاری که 15 درصد مصرف را کاهش 
دهند به صورت قرعه کشی از جوایزی مثل خودرو برخوردار خواهند شد.

وی ادامــه داد: ما بر اســاس میزان کاهش مصرف پــاداش صرفه جویی 
پیش بینی شــده، سال گذشته 40 درصد از مشــترکان خانگی در این 
طرح مشارکت داشتند امیدواریم امسال با افزایش تعداد مشترکان صرفه 
جویی کننده انرژی بیشــتری را به بخش مولد تحویل دهیم، قطعا منابع 
مورد نیاز از طریق صنایع انرژی بر کشور تامین خواهد شد و مشکلی در 
تامین اعتبار وجود ندارد.  مدیرعامل توانیر با بیان اینکه "پویش با انرژی 
از ابتدای خرداد تا پایان شــهریور ادامه دارد"، گفت: اگر مشارکت مردم 
امسال نباشد ناترازی برق زیاد است اما پیش بینی ما این است با پویش 
با انرژی و مشــارکت مردم ناترازی به حداقل ممکن برسد. وی ادامه داد: 
در ابتــدای دولت رقم ناترازی حدود 14 هزار مگاوات بود پیش بینی این 
اســت امســال با اقداماتی که صورت می گیرد به حدود 10 تا 11 هزار 
مگاوات برسیم. مدیر عامل توانیر درباره صادرات برق به عراق در تابستان 
ســال جاری اظهار داشت: برنامه ما این است در دوره گرم سال حداکثر 
واردات را داشته باشیم و صادرات را در حداقل ممکن باشد قطعا متناسب 
با شرایط آب و هوایی کشــور پیش خواهد رفت.وی درباره خاموشی در 
تابستان بیان داشــت: قطعا با مشارکت مردم نیازی به خاموشی نخواهد 
بود. ســخنگوی صنعت برق درباره شارژ خودروهای برقی گفت: مشکلی 
برای کســانی که در نظر دارند در ایســتگاههای شارژ خودروهای برقی 
سرمایه گذاری کنند، وجود ندارد و از طریق درخواستی که به شرکتهای 
توزیع داده می سود، تامین برق خواهند شد، نرخ برق ایستگاههای شارژ 

نرخ تجاری یعنی 547 تومان به ازای هر کیلو وات ساعت خواهد بود.

برای اولین بار سرمایه گذاری بخش خصوصی
 در بالادست نفت مهیا شد

دبیر انجمن کارفرمایان صنعت پتروشیمی گفت: در دولت سیزدهم برای 
اولین بار اجازه سرمایه گذاری بخش خصوصی به بخش بالادست صنعت 
نفت داده شــد. مهدی ابهری دبیر انجمن کارفرمایان صنعت پتروشیمی 
در آیین مراسم امضای تفاهم نامه مطالعات طرح های توسعه ۱۶ میدان 
گازی با هلدینگ ها، شــرکت های پتروشــیمی و شرکت های اکتشاف 
و تولید ایرانی گفت: ما در جنگ سیاســی اقتصادی و سیاســی هستیم 
حرکت رو به جلو جای شــد کر گذاری دارد، ما در دنیا منابع خدادادی 

هیدروکربوری را داریم که شکر آن استفاده درست از آن می شود.
وی ادامه داد: اســتفاده از این منابع تبدیل به ارزش افزوده اســت. علی 
الرغــم تحریم ها وزارت نفت اقدامات موثری انجام داده اســت به عنوان 
مثال فــاز ۱۴ پارس جنوبی که تماماً ایرانی اســت.به گفته ابهری ورود 
سرمایه گذاری به بالا دســت در دولت سیزدهم رقم خورد. دبیر انجمن 
کارفرمایان پتروشیمی خاطر نشــان کرد: طی مدتی کوتاه انقلابی برای 
صدور مجوز ها در وزارت نفت صورت گرفت و روند آن تســریع شد. وی 
ادامه داد: قطعاً ســرمایه گذاری پتروشــیمی ها برای کشور مفید و مثمر 
ثمر اســت و با توجه به شعار سال الزاماتی نیز در این زمینه وجود دارد. 
ابهری با اشــاره به قراردادی که امروز منعقد شد خاطر نشان کرد: با این 
قراردادها هــم بخش خصوصی به یکی از مهمترین ســرمایه گذاری ها 
ورود پیدا می کند که خود به آن نیاز دارد و هم در روند اقتصادی کشــور 

مثمر ثمر خواهد بود

خبر

حل جدول شماره 602

   افقی :

1 - پادشاه
2 - هلاك شونده

3 - یازده، دو یار هم قدصدای گربه
4 - درخشیدنفروش بازاری

5 - خیالات، پندارها، گمان هاكجاست؟
6 - ورود درهم، ورود درهم، ورود درهمشهری در آلمان

7 - ناخن ستورنمکها
8 - برداشت محصولنوعی پخت برنج

9 - زنــگ كاروان، زنــگ گردن چهــار پاصد متر مربع، واحد ســطح، 
پسوند فاعلی مخفف اگر

10 - رمانی از میخائیل بولگاكف
11 - سبزی سالاد

عمودی :

1 - زبانه آتش
2 - كارها، دستورات، رود آسیایی

3 - پیمانراندن بی ادبانه، راندن مزاحم
4 - قبیله عرب جاهلیت، طایفه انصار، گرگ، عطیه و بخششای دل

5 - قلیل، اندك، زیاد نیست،ناچیز،انگشــت شمارمحل كسب علم 
ودانش، آموزشگاه

6 - بیهودهنوعی خوراك
7 - بی دین ضمیر غائب، وی، ضمیر سوم شخص مفرد

8 - زرد انگلیسی بدهی
9 - نوعی زغال سنگ، زغال سنگ مرغوبفرزند

10 - شتر بی كوهان
11 - حیرت انگیز

جدول شماره 603

عاطفه امیدی راد / گروه نفت وانرژی

آگهی مفقودی
شناسنامه مالکیت پاترول مدل 1377 به رنگ سبز یشمی –کرم متالیک به شماره پلاک 347 ط 
28-ایران46 به شماره موتور Z24048501Z به شماره شاسی PNK15Z721662 متعلق به 

آرین درانیان مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
سندکمپانی و شناسنامه مالکیت هاچ بک پراید 111 مدل 1390 به رنگ نقره ای متالیک به شماره 
 S5430090081320 پلاک 879 ق 27-ایران38 به شماره موتور 4505630 به شماره شاسی

متعلق به خدیجه صفرزاده سالستانی مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

معاون طرح و توسعه شرکت آب منطقه ای مازندران گفت: روند 
اجرای عملیات ســاخت بدنه سد هراز که طی سه سال اخیر و 
در دولت ســیزدهم سرعت بیشــتری گرفت در حال حاضر به 

پیشرفت فیزیکی 60 درصدی رسیده است.
افراسیاب میرزایی با بیان این  که سد هراز بزرگترین طرح مهار 
آب  و تأمین آب کشــاورزی و آشــامیدنی از آب های سطحی 
در مازندران اســت، اظهار کرد: با نگاه ویژه وزارت نیرو به این 
طرح در دولت ســیزدهم از سال 1400 تا کنون شاهد افزایش 
سرعت اجرای عملیات ســاخت این سد و طرح های وابسته به 

آن هستیم
وی افزود: پیشرفت فیزیکی این سد از سال 1388 که عملیات 
اجرایی آن آغاز شد تا سال 1400 یعنی طی 12 سال به حدود 
42 درصد رســیده بود و از ســال 1400 تا کنون و در کمتر از 
سه سال پیشرفت فیزیکی این سد 18 درصد رشد داشت و به 

60 درصد رسیده است
به گفته معاون طرح و توســعه شرکت آب منطقه ای مازندران 
ارتفاع در نظر گرفته شده برای دیواره سد هراز 151 متر است 

که در حال حاضر به ارتفاع 83 متر از کف پی رسیده است.
میرزایــی درباره طــرح جاده جایگزین هراز نیــز که به عنوان 
یکی از طرح های جانبی سد هراز باید ساخته شود، اظهار کرد: 
پیشــرفت فیزیکی جاده جایگزین هراز به طول 11.7 کیلومتر 
که به ساخت پنج پل و 6 تونل نیاز دارد نیز به پیشرفت فیزیکی 
33 درصدی رسیده اســت، البته علاوه بر این طرح راهسازی، 
7.5 کیلومتــر نیز در جاده چلاو باید جاده جایگزین ســاخته 
شــود. با توجه به پیشرفت فیزیکی 60 درصدی ساختمان سد 
و پیشرفت 33  درصدی جاده جایگزین، پیشرفت فیزیکی کل 

طرح سد هراز در حال حاضر 48.8 درصد است.
وی دربــاره آخرین وضعیت اعتباری طرح نیــز با بیان این که 
سا گذشــته 920 میلیارد ریال برای سد هراز تخصیص یافت، 
گفت: امسال برای سد هراز یک هزار و 500 میلیارد ریال اعتبار 
در نظر گرفته شــده است که تلاش می کنیم از منابع اعتباری 

مختلف این رقم را افزایش دهیم.
 ضمن این که برای تأمین اعتبار از محل مولدسازی دارایی های 
دولت به منظور هزینه در این طرح گام های جدی برداشته ایم و 
بهمن پارسال تفاهمنامه  سه جانبه ای بین شرکت آب منطقه ای، 

استانداری مازندران و وزارت نیرو به امضا رسید.

ساخت سد هراز
 به پیشرفت فیزیکی 60 درصدی رسید



»منشور اخلاقی«
پایبندی به اصول دینی، توجه به واقعیت های عینی، احترام به اســتقلال و 
حاکمیت ملی، پاسداشت ارزشهای انسانی، دفاع از آزادی قلم، انتشار دقیق 
وبدون سانسور اخبار ؛دوری از رانت و فساد، رعایت حقوق شهروندی،  خود 
داری از تهمت و افتراء و فعالیت های رسانه ای بصورت حرفه ای از اهداف 

این رسانه است. 
روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران
 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: دکترحسن نجف وند

 زیرنظرشورای سردبیری
 دبیر سرویس صفحه اقتصاد: مریم کاظمیان فرد

 دبیر سرویس صفحه سیاسی: آناهیتا جعفری
 دبیر سرویس صفحه گوناگون: بهاره  یوسفی

 دبیر سرویس صفحه جامعه: سعیده کاظمیان فرد
 دبیر سرویس نفت و انرژی: فائزه میردریکوندی

 دبیر اخبار شهرستانها: مرتضی برکاتی

 صفحه آرا: فاطمه مهرابی
 چاپخانه: چاپ کارگر -تلفن : 7 - 66817316

 نشانی دفترتهران:  خیابان انقلاب-خیابان ابوریحان- خیابان ژاندارمری-بین ابوریحان و فلسطین
پلاک 11 طبقه دوم- کدپستی: 1315784763

 تلفن تماس: 66973714-66461770-66373678 - داخلی 3
 نشانی دفتر خرم آباد:  خیابان علوی- کوچه شهید شاهرخی- پلاک 9 مجتمع مطبوعاتی

 تلفن خرم آباد: 33405109 ـ 066      نمابر: 33438620ـ066

 تلگرام و  واتساپ : 09027833627
 ایمیل: 

yadegar.emroz@gmail.com
 سایت:

www.yadegaremrooz.ir

www.yadegaremrooz.ir

محمدتقی فهیم ـ منتقد سینما و تلویزیون 
ـ درباره  خروجی سریال های شبکه نمایش 
خانگی و آثاری که از این مجرا منتشــر 
می شــود، با تصریح اینکــه »با وضعیت 
نمایش خانگی  در عرصه شبکه  نابسامانی 
مواجهیم«، مطرح کــرد: وضعیت حاکم بر 
سطوح مختلف مدیریت آکنده از تناقض  و 
به  منجر  تنها  نه  که  است  پارادوکس هایی 
شرایط بهتری نمی شود بلکه بستر را برای 
فرصت طلبانی مهیا کرده است که فقط بوی 

پول می فهمند.

این منتقــد درباره  وضعیت آثار شــبکه نمایش 
خانگی معتقد اســت: با وضعیت نابســامانی در 
عرصه شــبکه نمایش خانگــی مواجهیم. از آنجا 
که دچار تشتت در مدیریت و تصمیم گیری های 
نظارتی مختلف از جمله مرحله پسینی و پیشینی 
هستیم همه چیز در تولید محتوا شلم شوربا شده 
است؛ به طوری که اغلب پلتفرم ها به جای تولید 
پادزهر فرهنگی و هنری، مبادرت به ارائه ســم 

اجتماعی به مصرف کننده ها می کنند.

ë رهاشدگی در سریال های نمایش خانگی
این منتقد با اشاره به اینکه شبکه نمایش خانگی 
یک بخش غیرقابل کنترلی شــده است، توضیح 
داد: در مجموع ســریال های ایــن مدیوم، یک 
رهاشدگی به چشم می خورد که این رهاشدگی و 
فقدان کنترل قطعا می تواند تبعاتی به بار بیاورد؛ 
البته موافق این نیستم که سریال سازی در شبکه 
نمایش خانگی محدود شــود؛ مطابق آماری که 
اعلام شــده مبنی بر اینکه حــدود ۴۰۰ پلتفرم 
مجوز انتشار و تولید محتوا دارند، تولید سریال ها 
حتی بیش از این هم باشــد. من به عنوان منتقد 
با این رویکرد مشــکلی ندارم اما بحث اصلی این 
اســت که این گرایش به تولید انبوه صرفا اهداف 

مالی را ترغیب می کند.
 ایــن دنبال پول بودن و دنبال منافع مالی صرف 
بودن در هــر رویدادی حتــی غیرفرهنگی هم 

حتما فرصت طلبی هم و کم فروشــی و ابتذال را 
نهایتا همراه خواهد داشت. حتی در رویدادهای 
اجتماعی هم همینطور است، اگر چنانچه مقصد 
و اهداف روشن نباشــد.دنبال منافع مالی صرف 
بودن در هــر رویدادی حتــی غیرفرهنگی هم 
حتما فرصت طلبی هم و کم فروشــی و ابتذال را 
نهایتا همراه خواهد داشت. حتی در رویدادهای 
اجتماعــی هم همینطور اســت، اگــر چنانچه 
مقصد و اهداف روشــن نباشدفهیم با بیان اینکه 
اغلب ســریال های نمایش خانگــی فاقد کارکرد 
هنری هســتند که اساسا به ساختمان فیلمنامه 
برمی گردد، بیان کرد: داستان ســرایی ها نشــان 
می دهد که برخــی از این آثار باری به هر جهت 
ساخته  شده اند. فقط به دنبال این هستند که کار 
زود انتشار یابند و به دنبال مبحث مالی هستند. 
حتــی در محصولاتی که منتشــر می کنند، در 

هیچ کدام چهارچوب فرهنگی هنری نمی بینیم.

ë  تحریفات با کلی  سریال »حشاشین« چگونه 
وارد و پخش می شود

او در همیــن زمینــه بــا اشــاره بــه ســریال 
»حشاشــین« گفت: چگونه است که سریالی که 
با کلی تحریفات و کلی مواضع غلط توســط یک 
جریان بیرونی ساخته می شود، به راحتی می آید 
و وارد پخش می شــود. این نشان می دهد که در 
ســریال های پلتفرم ها با یــد تناقض قدرتمندی 
روبه رو هستیم؛ تناقضی که مشخص نیست اینها 

باید چگونه به تولید و پخش برســند. در سینما 
نوع نظارت یک جور اســت، در تلویزیون یک جور 
دیگــر و در پلتفرم ها به گونــه ای دیگر. مباحث 
پراختلاف زیــادی پیرامون نمایش خانگی وجود 
دارد که نظارت بر اینها باید چگونه باشد. حدود 
۱۰ سال است که این سریال ها وارد سبد مصرفی 
مخاطب شــده است و مردم هیچگاه مصرف شان 
را کنــار نمی گذارند. نوع مصــرف یا محل ابتیاع 
مصرف شــان را تغییــر می دهنــد. بــا توجه به 
اوضاعی که در تلویزیون پیش آمد و نزول کیفی 
سریال ها، مردم گرایش بیشتری به شبکه نمایش 
خانگی داشتند؛ از طرفی به همین نسبت سرعت 

سریال سازی افزایش پیدا کرد.

ë  در »گناه فرشــته« ســطحی و دم دستی به
موضوعات  پرداختند

فهیم به دو ســریال »جنگل آسفالت« و »قطب 
شــمال« اشــاره کرد که در بین انبــوه کارهای 
مبتذل قابل تامل هســتند و می شــود با خیال 
راحت آنهــا را دید و از محتــوای مخرب برخی 
ســریال ها در این ها خبری نیست یا کمتر اثری 

دیده می شود.
 او با بیان اینکه برخی از سریال های شبکه نمایش 
خانگی فاقد پژوهش هستند، به سریال هایی که 
منتشر شــدند اشاره کرد و گفت: به عنوان مثال 
ببینید کــه فصل آخر »زخــم کاری« چقدر به 
نسبت فصل اول آن ضعیف تر بود. در درجه اول 
داستان و ســپس بازی ها. داستان با منطق های 
درستی همراه نبود. وقتی سریالی نسبت به ورژن 
اول آن افت پیدا می کند، نشــان دهنده همین 

وضعیت است.
 به نظر می رســد ســریال »گناه فرشــته« تا 
حــدودی قابل تحمــل بود ولی می توانســت با 
وضعیت بهتری مواجه شود و ساخته شود تا تاثیر 
بر ســبک زندگی مردم را بــه نقطه مطلوب تری 
رهنمــون کنــد در حالی که در همین ســریال 
هم دیدیم که بســیار ســطحی و دم دســتی به 

موضوعات  پرداختند.  

فرهنگ وهنر

گروهــی از دانشــمندان سیاره شناســی 
حال  در  آتشفشــان های  ســن  توانستند 
فوران در قمر Io متعلق به سیاره مشتری 

را تعیین کنند.
مجله ســاینس اخیراً مقالــه ای علمی را 
منتشــر کرده کــه در آن توضیــح داده 
اســت گروهی از ســتاره شناسان با انجام 
مطالعــه ای بر روی قمــر Io دریافتند که 
فعالیت های آتشفشانی در این قمر حداقل 

۴.۵ میلیارد سال است که ادامه دارد.
ایــن مجله به نقــل از دانشــمندانی که 
این مطالعه را انجام داده اند، می نویســد: 
ترکیب متقارن اتم های فــرار در جو آیو، 
از جمله ترکیبــات گوگرد و کلر، منعکس 
کننده تاریخچه فعالیت های آتشفشانی در 
این قمر است. ما نســبت این ایزوتوپ ها 

را انــدازه گیــری کردیــم و دریافتیم که 
آیو  آتشفشــان های  از  انتشــارات صادره 
حاوی ســطوحی بســیار بالا از اشــکال 
ســنگین هر دو عنصر اســت و این نشان 
می دهد که آتشفشان های آیو از زمان های 

خیلی دور به شدت فعال بوده اند.

دانشمندان  توســط  انجام شده  مطالعات 
از  ناشــی  انتشــارات  کــه  داد  نشــان 
آتشفشــان های آیــو حاوی نســبت های 
بی ســابقه ایزوتوپ های ســنگین عناصر 
"ســولفور-۳۴" و "کلر-۳۷" است و حدود 
۹۹.۹ ٪ از ذخایــر اولیه این مواد از اعماق 
قمر آیو، در نتیجه فعالیت های آتشفشانی، 

به فصا پرتاب شده اند.
این نتایج توســط گروهی از دانشــمندان 
آمریکایــی و نیوزلنــدی به سرپرســتی 
کاترین دی کلر دانشــیار موسسه فناوری 
کالیفرنیا به دســت آمد. ایــن گروه قمر 
آیو را با اســتفاده از تلســکوپ میلیمتری 
 Liano de رصدخانــه  در   ALMA
اتاکامــای  صحــرای  در   Chajnantor

شیلی زیر نظر گرفتند.

دانشمندان سن آتشفشان ها را در قمر آیو تعیین کردند
دریچه علم

سریال هایی که سبک زندگی را تهدید می کنند

کم فروشی و ابتذال در آثار نمایش خانگی

 چهارشنبه 12 اردیبهشت ماه  1403 شماره 1529

ë  زیباترین دست بافت عشایر
ایل قره داغ

روابط عمومي و امور بین الملل شهرداري بندر بوشهر

آگهي تجدید مناقصه عمومي
 با توجه به اینكه شهرداري بندر بوشهر در نظر دارد پروژه  خرید  و نصب وراه اندازی  دستگاه پردازش و تفکیک پسماند 250 تنی به همراه  خط پالایش کود 80 تنی به شرح ذیل 
را  به تامین کنندگان  واجد صلاحیت و داراي شرایط مربوطه از سازمان هاي ذیربط را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(  واگذار نماید، لذا از كلیه تامین کنندگان  واجد 
صلاحیت  كه داراي صلاحیت در رشته مربوطه هستند دعوت مي گردد مطابق جدول زمانبندي ذیل به سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دریافت اسناد 
و مدارک  اقدام نمائید.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

مبلغ برآورد اولیه موضوع
 مدت شماره فراخوان)ریال( 

قرارداد
آخرین مهلت  

خرید اسناد
آخرین مهلت  
تحویل پاکات

  تاریخ بازگشایي 
پاکت ها

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه )ریال(

خرید  و نصب وراه اندازی  دستگاه پردازش و تفکیک 
9 ماه 400/000/000/00002003005701000009پسماند 250 تنی به همراه  خط پالایش کود 80 تنی

1403/02/201403/02/311403/03/0120/000/000/000شمسی 

توضیحات : 
1- محل وآخرین مهلت تحویل اسناد ) شامل اصل پاکت الف ( : تحویل  اصل ضمانت نامه بانکی )پاکت الف( به  اداره امور قراردادهای  شهرداري مرکزی  بندر بوشهر و دریافت 

رسید الزامی است . ضمناً تا پایان وقت مورخ درج شده در جدول .ضمناً تصویر پاکت الف و سایر پاکات ب و ج در سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( بارگذاری گردد . 
2-  پاكت هاي  مناقصه در ساعت 12/ دوازده  صبح مورخ درج شده در جدول گشوده مي شود.

3- تضمین شركت در  مناقصه مي بایست به صورت ضمانت نامه بانكي یا ضمانت نامه صادر شده از مؤسسات غیر بانكي تحت نظارت بانك مركزي جمهوري اسلامي یا اوراق مشاركت یا 
واریز وجه نقد به حساب  سپرده شماره 1000181356907  پست بانک ارائه گردد. 

4- ضمناً متن آگهي در شبكه اطلاع رساني شهرداري بوشهر به آدرس:www.Bushehr.ir درج گردیده است.
5- هزینه درج آگهي در دو نوبت به عهده برنده مناقصه مي باشد.

6- مدت اعتبار پیشنهادها سه/سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد مي باشد.و تا سه ماه دیگر قابب تمدید خواهد بود
7- شهرداري در رد یك یا تمام پیشنهادها مختار است در این صورت سپرده ها مسترد خواهد شد.

8-  سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.
9- محل دریافت و تحویل اسناد سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد( و محل گشایش پیشنهاد ها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان مرکزی شهرداری بندر بوشهر می 

باشد . 
10- اطلاعات دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس : بوشهر – میدان شهرداری – شهرداری مرکزی – 

طبقه دوم – اداره امور پیمان تلفن: 07733340571
11- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 41934-021   دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/12  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/18

نوبت اول

ضرورت افزایش ضرورت افزایش رضایتمندی رضایتمندی شهروندانشهروندان
شهردار فردیس تاکید کرد:

شهردار فردیس گفت: مجموع  برنامه ها و اقدامات مدیریت 
شهری در راستای توسعه و آبادانی شهر، فقط با هدف تامین 

نیازها و افزایش رضایتمندی شهروندان است.
ریزی  برنامه  شورای  نشست  در  نژاد  احمدی  محمدرضا   
شهرداری فردیس که صبح امروز برگزار شد، ضمن تقدیر از 
زحمات همکاران در راستای اجرای برنامه های مدیریت شهری، 
توسعه و عمران شهر،  تلاش برای تکریم ارباب رجوع و افزایش 

رضایتمندی شهروندان را مورد تاکید قرار داد.
وی ملاک ارزیابی عملکرد مدیریت شهری را سطح رضایتمندی 
مردم دانست و افزود: شناسایی مشکلات شهری، برنامه ریزی 
و تلاش مضاعف در جهت رفع مشکلات، در اولویت مدیریت 
شهری فردیس است که امیدواریم با همکاری همه همکاران در 
مجموعه و حمایت شورای محترم و دستگاه های ذی ربط بتوانیم 

در این مسیر گام های موثری برداریم.
شهردار فردیس بر لزوم تسهیل و تسریع در امور شهروندان 
و کاهش مراجعات به شهرداری تاکید کرد و افزود:  اقدامات 
مثبتی در خصوص ایجاد شهر هوشمند انجام شده و در حوزه 
شهرسازی  از طریق تعامل با اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
و برخی بانک ها، استعلامات ثبتی و صدور پایان کار به صورت 

غیرحضوری انجام می شود.
وی با اشاره به برنامه های مدیریت شهری در سال 1403، گفت: 
در  تدوین بودجه امسال شهرداری فردیس  پاسخ به نیازهای 
شهر و شهروندان مورد توجه قرار گرفته و تلاش می کنیم برای 

تحقق برنامه ها و تامین رفاه مردم گام های عملی برداریم
    

همزمان در چند نقطه از فردیس؛

طرح پاکداشت و نگهداشت فضای سبز 
شهری انجام شد

مدیر سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری فردیس گفت: 

دومین مرحله از طرح جهادى پاکداشت فضاى سبز همزمان در 
5 محله از این شهر اجرا شد. 

 حسین باباخانی مدیریت شهری فردیس، در خصوص این طرح 
اظهار کرد: طرح جهادی پاکداشت فضای سبز در سطح شهر 
از هفته گذشته آغاز شده و در  تمامی بوستان ها و فضای سبز 

مناطق یک و دو شهرداری فردیس اجرا می شود.
وی با اشاره به اینکه طرح جهادی پاکداشت فضای سبز در  
ناحیه 1 و 2 منطقه یک شهرداری فردیس اجرایی شد، گفت: 
در شهرک ناز بلوار سروناز شمالی و جنوبی در ناحیه یک و در 
بلوار بیات شرقی و بلوار یاس علف کشی،اصلاح آبخور ، نخاله 
کشی کانال سروناز و حذف تنه جوش و پا جوش درختان در 

ناحیه 2 انجام شد. 
باباخانی در خصوص اجرای عملیات پاکداشت جهادی شهر 
فردیس، اضافه کرد: در راستای حفظ و نگهداری فضای سبز 
آبیاری درختان کاج رزکان  دز منطقه 2 شهرداری فردیس انجام 

شد.
وی با بیان اینکه طرح جهادی نواحی یک و دو شهرداری فردیس 
انجام شده است، خاطرنشان کرد: این طرح در بلوار شهید تهرانی 
مقدم و پارک 17 شهریور و میدان های شهرک وحدت انجام 

شده است 

    
قائم مقام شهرداری فردیس:

مدیران شهرداری فردیس
 برای تحقق مطالبات شهروندان

 به صورت میدانی وارد عمل می شوند
و  هدف  محلات  مدیران  بین  مشترک  جلسه  در  خانی  رضا 
مدیران شهرداری فردیس که در سالن جلسات این شهرداری 
برگزار شد، با اشاره به اینکه شهر فردیس با توجه به تراکم بالای 

جمعیت کمبودهای جدی در سرانه ها و زیرساخت های خود 
دارد، افزود: در سنوات گذشته اقدامات موثری در شهر فردیس 

انجام شده است .
قائم مقام شهردار فردیس با بیان این مطلب که تامین بخشی از 
زیرساخت های شهری به عهده شهرداری ها نیست، تصریح کرد: 
برای مثال درخواست بسیاری از شهروندان ایجاد روشنایی معابر 
است که این امر بر عهده اداره برق می  باشد ولی مدیریت شهری 
برای ایجاد روشنایی معابر توسط اداره برق شهرستان فردیس 

پیگیری های لازم را انجام خواهد داد.
وی با اشاره به این مطلب که انتزاع فردیس از کرج مهمترین 
موضوع امروز مدیریت شهری است، متذکر شد: طی روزهای 
گذشته تفاهم نامه ای با شهرداری کرج در مباحث انتزاع اموال و 
املاک امضا شد؛ موضوع انتزاع، به تعامل شهرداری کرج نیاز دارد 

تا سهم شهرداری فردیس مشخص و تحویل شود.
خانی با بیان اینکه شهرداری فردیس تمام توان خود را برای 
ادامه داد: در سنوات  به مردم گذاشته است،  خدمات رسانی 
گذشته شهروندان دغدغه جمع آوری زباله، سگ های بلاصاحب 
، آسفالت معابر و … را داشتند که با تدبیر شهردار محترم این 

مسائل به بهترین نحو در حال انجام است.
قائم مقام شهردار فردیس با اشاره به اینکه ارائه خدمات به مناطق 
مختلف شهر به صورت اولویت بندی انجام می شود، تاکید کرد: 
شهرداری فردیس براساس برخورداری مناطق از امکانات نسبت 
به اجرای پروژه های مختلف شهری، عمرانی، خدماتی و غیره 

اقدام می کند.
وی با بیان اینکه رصد مسائل به شکل میدانی در حل مشکلات 
تأثیر بسزایی دارد، گفت: مدیران شهرداری فردیس برای حل 
مشکلات مردم به صورت میدانی وارد عمل می شوند و از نزدیک 
با معضلات محلات آشنا می شوند؛ این موضوع در حل معضلات 

شهری بسیار موثر است.

    
محسن امانی ؛

تامین مسکن پرسنل شهرداری در دستور 
کار مدیریت شهری فردیس قرار گرفت

عضو شورای اسلامی شهر فردیس گفت: ارتقا معیشت و تامین 
مسکن برای پرسنل از مهمترین برنامه های مدیریت شهری 

فردیس در راستای رفع دغدغه های کارکنان است.
 محسن امانی با تبریک روز شوراها به همکاران خود در شورای 
اسلامی شهر فردیس گفت: از مجموعه شهرداری و شهردار 

محترم برای بزرگداشت این روز بسیار سپاسگذاریم.
عضو شورای اسلامی شهر فردیس با اشاره به این مطلب که از 
ابتدای شورای دوم تا کنون اقدامات خوبی در شهر انجام داده 
است، افزود: خوشبختانه شهر فردیس طی 2 سال اخیر در بخش 

های عمرانی و فرهنگی پیشرفت قابل توجهی را داشته است.
وی پروژه های بیمارستان، کنار گذر های غربی و شرقی،ساماندهی 
پیاده راه ها، ساخت پارک های متعدد، ساخت فرهنگسرا را از 
جمله اقدامات مثبت شهردار فردیس دانست و تصریح کرد: 
پیشرفت چشمگیر پروژه ها و در نهایت رضایت مندی شهروندان 
حاصل تعامل و همدلی مجموعه مدیریت شهری فردیس است.

امانی در ادامه با بیان این مطلب که کار اجرایی در تمام پروژه های 
عمرانی و طرح های مختلف بر عهده پرسنل خدوم شهرداری 
فردیس است، متذکر شد: کارایی و اثر بخشی مجموعه شهرداری 
رابطه مستقیمی با معیشت و رفاه پرسنل دارد؛ پرسنل شهرداری 

باید انگیزه کافی برای خدمت به شهروندان داشته باشند.
عضو شورای اسلامی شهر فردیس با اشاره به اینکه ارتقا معیشت 
تمامی پرسنل شهرداری در اولویت برنامه های مدیریت شهری 
است، تصریح کرد: تهیه مسکن برای پرسنل از جمله دغدغه 

های مدیریت شهری فردیس است.
تامین  بر  مبنی  فردیس  شهردار  از  خواست  در  امانی ضمن 

برای  هایی  تعاونی  افزود:  شهرداری  پرسنل  مسکن  خواسته 
مسکن پرسنل شهرداری فردیس در سال 1400 شکل گرفت؛ 
امیدواریم با توجه به تخصص عمرانی آقای شهردار و مساعدت 
همکارانم در شورا این دغدغه پرسنل در اولین فرصت رفع شود.

فرد  یک  کرد  درخواست  فردیس  شهردار  از  پایان  در  امانی 
متخصص در حوزه عمران را برای پیگیری و ساماندهی تعاونی 
مسکن پرسنل شهرداری مامور کند تا این موضوع با جدیت و 

سرعت بیشتر پیگیری و به سرانجام برسد.
    

اجرا تقاطع غیر همسطح 
شیخ آباد – رزکان

صابر کریمی رزکانی گفت : با همکاری مدیریت شهری کرج 
پروژه تقاطع غیر همسطح شیخ آباد -رزکان اجرا می شود.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و تحول اداری شورای اسلامی 
شهر فردیس با اشاره به اینکه رفع و بهبود گره های ترافیکی 
در تقاطع شیخ آباد در اولویت مدیریت شهری فردیس و کرج 
است، افزود: با انجام این پروژه گره های ترافیکی تقاطع شیخ آباد 

برطرف می شود.
عضو شورای اسلامی شهر فردیس با بیان این مطلب که ضرورت 
دارد مدیریت شهری فردیس و کرج ساخت و اتمام این پروژه را 
تسریع کنند، تصریح کرد: با افتتاح این پروژه ساکنین محلات 
شهرک ناز، رزکان و مشکین دشت مشکل ترافیکی در این نقطه 

ندارند.
وی با توجه به اینکه به دلیل اهمیت این پروژه جلسه ای با 
مدیریت شهری کرج برگزار شد، تصریح کرد: هماهنگی هایی 
با شهرداری کرج برای انجام این پروژه انجام شده است که در 
صورت تایید به صورت لایحه برای تصویب شدن به شورای شهر 

فردیس و کرج ارسال خواهد شد.
گزارش از : سمیرا مرادی _ البرز

 محمدرضا احمدی نژاد 
 شهردار فردیس

 حسیـن باباخانـی
مدیر سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری فردیس

رضـا خانـی
قائم مقام شهردار فردیس

محسن امانـی
عضو شورای اسلامی شهر فردیس

صابر کریمی رزکانی
عضو شورای اسلامی شهر فردیس


